
Møte nr. 2/22 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS 

SVEIO KONTROLL- OG KVALITETSUTVAL 

MØTEINNKALLING  

Dato: måndag 9. mai 2022 
Tid: kl. 17.00   
Sted: Sveio kommunehus 

Forfall meldes til: Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS tlf 52 75 73 50, som SMS til 
mobiltlf. 959 86 979, eller på e-post: post@kontrollutvalgene.no 

Medlem som må melde forfall eller meiner seg ugild, må gi melding om dette så tidleg som råd er. 
Varamedlemmer vert innkalla særskilt. Saker merka Ikkje offentleg jamfør off. l., blir berre sendt internt. 
Sakskartet elles vil bli lagt ut på kommunen si nettside og på www.kontrollutvalgene.no. 

Saksliste: 

 8/22 Godkjenning av protokoll frå møtet 31.01.22 

 9/22 Orientering frå administrasjonen – IKT og personverntryggleik 

10/22  Om rutinar knytte til matrikkelføring og grenseoppmålingar i Sveio kommune 

11/22 Uttale til årsrekneskap og årsmelding for 2020 – Sveio kommune 

12/22 Uttale til rekneskap og årsmelding 2020  - Ryvarden Kulturfyr KF 

13/22 Forenkla etterlevingskontroll av økonomiforvaltninga 2021  

14/22  Referat- og orienteringssaker 09.05.22 

Eventuelt 

Sveio/Aksdal, 02.05.22 

Arne Valen  Toril Hallsjø 
leiar (sign.) dagleg leiar/utvalssekretær 

Kopi:  Ordførar (møte- og talerett) 
Revisor (møte- og talerett) 
Rådmann (kalla inn, ass. rådmann/økon.sjef møte) 
Varamedlemmer (til orientering) og presse/publikum 
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SVEIO KOMMUNE Saksframlegg 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS Side 1 av2 

SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnr 

Kontroll- og kvalitetsutvalet 09.05.22 8/22 

Saksansvarleg: Arkivkode: Arkivsak: 
Toril Hallsjø 033 

GODKJENNING AV PROTOKOLL FRÅ MØTET 31.01.22 

Sekretariatet sitt forslag til vedtak: 

Protokoll frå møtet i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 31.01.22 blir godkjent slik han ligg føre. 

Vedlegg: Protokoll frå møtet 31.01.22 

Saksorientering: 

Utkast til protokoll frå kontrollutvalet sitt møte 31.01.22 følgjer vedlagt. Protokollen er 
gjennomlest og godkjent av nestleiar/leiar i etterkant av møtet og er oversendt medlemma og 
kommunen slik han ligg føre. Det er ikkje kommet merknader til vedlagt protokoll. 

Protokollen godkjennast formelt i dette møtet, og utvalsleiar  vil så signere protokollen.  

Aksdal, 02.05.22 

Toril Hallsjø 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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SVEIO KONTROLL- OG KVALITETSUTVAL   
  

PROTOKOLL   
  
Måndag 31. januar 2022 blei det halde møte i Sveio kontroll- og kvalitetsutval under leiing 
av nestleiar Arne Valen. 
 
MØTESTAD:            Kommunestyresalen, Sveio kommunehus 
 
MØTESTART/ -SLUTT:                              kl.17.00 – kl. 18.45  
      
MØTANDE MEDLEMMER:   Arne Valen (Sp), Solfrid Aasen (Sp), Marit 

Elise Lier (Ap) og Gustav Eidsvåg (Frp) 

MØTANDE VARAMEDLEM:   Per S. Wathne (Krf) 
    
FORFALL:  Ole Ørjan Hov (MDG) 

 
FRÅ SEKRETARIATET:   Dagleg leiar/utvalssekretær Toril Hallsjø,   
   Haugaland Kontrollutvalgssekretariat IKS   
    
FRÅ ROGALAND REVISJON IKS:  Oppdragsansvarleg revisor Tore Kristensen   

FRÅ ADMINISTRASJONEN:  Økonomisjef/ass. rådmann Peter O. Lura 
 
ANDRE SOM MØTTE: 

 
Brannsjef/daglig leiar Dag Botnen, Haugaland 
brann og redning IKS i sak 2/22 
Øyvind Sævarhagen som tilhøyrar 

 
MERKNADER TIL INNKALLING 
OG SAKSLISTE: 

 
 
Ingen 

 
FØLGJANDE SAKER BLEI HANDSAMA:   
 
SAK 1/22 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRÅ MØTET 22.11.21 
 
Sekretariatet si innstilling: 
Protokoll frå møtet i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 22.11.21 blir godkjent slik han ligg føre. 
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
Utvalet hadde ingen merknader. 
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
 
Protokoll frå møtet i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 22.11.21 blir godkjent slik han ligg føre. 
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SAK 2/22 ORIENTERING OM KOMMUNALE SELSKAP – HAUGALAND 
BRANN OG REDNING IKS 

 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tek brannsjef Dag Botnen si utgreiing om selskapet 
Haugaland brann og redning IKS til orientering.  
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
Nestleiar hadde i forkant av møtet bede om at det blei orientert om, i tillegg til standardtema, 
om beredskapsevna knytt opp mot dei interne personkonfliktane, med mange oppseiingar, som 
media (H-avis 23.12.21 og 28.12.21) har skrive om, og om korleis jobbar leiar og styret med 
å løysa desse utfordringane. 
 
Brannsjef Dag Botnen gav oversyn over selskapet sine oppgåver innan førebygging, 
kompetanse og beredskap. Selskapet blei etablert i 2018 med 9 kommunar, men Haugesund 
kommune valte seinare å trekkje seg ut av samarbeidet. Dette har tatt mykje tid, og å få system 
på plass har tatt lengre tid enn han fyrst såg for seg då han byrja i stillinga. Pandemien hadde 
heller ikkje gjort det lettare for han å få rutinar og eins kultur på plass. 
  
Selskapet driftar i dag 20 stasjonar, 96 køyretøy og diverse utstyr. På lønningslista er det 320 
tilsette, kor 40 er i heiltidsstillingar. Det er oppretta ein eigen logistikkavdeling. Her ligg den 
størst synergieffekten med samarbeidet, samt omsynet til HMS for dei tilsette. Dei har sidan 
oppstart rekruttert 60 nye, og dei siste åra utdanna mannskap sjølve. Også dette var med å gje 
reduserte kostnader. Det vert lagt stor vekt på førebygging gjennom tilsyn og opplæring, men 
det var i 2021 likevel nesten 1000 utrykkingar. 
 
Han opna for at utfordringar var knytte til at det ikkje alltid er samsvar mellom selskapet sine 
planar (representantskapsvedtak) og aksept i kommunestyrene i dei enkelte eigarkommunane. 
Det gjeld pålegg frå Arbeidstilsynet og bygging av brannstasjonar. Det å ikkje ha god 
«forutsigbarhet» skapar usikkerheit i organisasjonen. Vidare var det innlevert varsel, 
bekymringsmeldingar frå tilsette som må handsamast etter regelverk i Arbeidsmiljølova og er 
personalsaker med teieplikt.  
 
Styret hadde engasjert eksterne aktørar for å få hjelp til ein forvaltningsrevisjon rundt 
vaktordningar og ein faktaundersøking rund «Messengersaka». Forvaltningsrevisjonen er 
ferdig handsama og det vart ikkje funne brot på lov og forskrift, men det vart lagt framlegg til 
betring av rutinar. Rapport om «Messengersaka» vert lagt fram for partane 09.02.22. 
Han framheva det gode samarbeidet med styret, og viste til at dei nylig hadde hatt 
styreevaluering. Utvalet hadde spørsmål om involvering av verneombod og tillitsvalde. 
Brannsjef viste til at det var godt samarbeid, men at det dessverre ikkje var kultur for at desse 
blei brukt som kanal av alle tilsette. 
 
Nestleiar trakk fram at Sveio no hadde signalisert at dei vurderte andre beredskapsløysingar 
og bad om hans tankar om det. Brannsjefen var klår på at færre eigarar svekka 
synergieffektane. Samstundes vil denne type utredningar skape usikkerheit i organisasjonen. 
Han viste til at dei hadde eit godt samarbeid med Haugesund  brann og redning i dag, men at 
slike prosessar tar tid og kostnader. Plan for beredskap knytte til oppseiingar i Skånevik var 
utarbeidd. 
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Nestleiar takka for hans openheit om selskapet sine utfordringar og ønskja han lykke til vidare 
med sitt arbeid.   
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tek brannsjef Dag Botnen si utgreiing om selskapet 
Haugaland brann og redning IKS til orientering.  
 
SAK 3/22 TINGING AV FORVALTNINGSREVISJON – PROSJEKTMANDAT 

«PLANARBEID» 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tingar forvaltningsrevisjonsprosjektet «Planarbeid» i tråd 
med det utkastet til prosjektplan som ligg føre frå Rogaland Revisjon IKS.  
Ramma vert sett til 200 timar. 
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
Nestleiar innleia. Oppdragsansvarleg revisor Tore Kristensen gjekk igjennom framlegg til 
mandat og problemstillingar. Han viste til oversyn over kommunen sine overordna- og 
temaplanar (27) med ønskje om at utvalet valde ut kva som var aktuelt å sjå nærare på.  
 
Utvalet etterlyste Frivilligplanen 2029-2023 i prosjektmandatet. Nestleiar hadde innspel på at 
det var viktig å sjå på dei overordna planane som kommuneplan, samfunnsdel og arealdel, 
sentrumsplan og næringsplan. Aasen opplyste at jordbruk no skulle vere del av næringsplanen.  
 
Medlemmene og forvaltningsrevisor drøfta mandatet. Utvalet meinte det var viktig at planar 
blir rullert. Lovkrav er rullering kvart fjerde år og Sveio sin kommuneplan blei sist vedteken 
i 2016. Frå utvalet blei det stilt spørsmål om administrasjonen var pålagd for mange oppgåver, 
som nytt badeanlegg, eller om dei har for få ressursar. Ass. rådmann viste til at 
kommuneplanarbeidet no var styrka. Utvalet støtta nestleiar sitt framlegg til val av planar. 
Revisor noterte seg innspela og dei ville sende oppdatert mandat på bakgrunn av val av planar. 
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tingar forvaltningsrevisjonsprosjektet «Planarbeid» i tråd 
med det utkastet til prosjektplan som ligg føre frå Rogaland Revisjon IKS. 
 
Utvalet ønskjer at revisor skal sjå nærare på kommuneplan inkludert samfunnsdel og 
arealplan, kommunedelplan for Sveio sentrum og Sveio næringsplan der jordbruksdelen er 
bakt inn. Utvalet vil òg at revisor ser nærare på planstrategien, som skal rullerast kvart fjerde 
år.  
 
Ramma vert sett til 200 timar. 
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SAK 4/22 REVISOR SINE RISIKO- OG VESENTLEGVURDERINGAR – 

FORENKLA ETTERLEVINGSKONTROLL FOR 2021 
 
Sekretariatet si innstilling:  
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar revisor sine risiko- og vesentlegvurderingar for 
revisjonsåret 2021 til orientering. 
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
Oppdragsansvarleg revisor Tore Kristensen orienterte og viste ein presentasjon. Han gjorde 
greie for bakgrunn, lovgrunnlag for denne kontrollen og døme på aktuelle tema for ein 
etterlevingskontroll. Revisor meinte at etter deira vurderingar var gåver, representasjon, 
bevertning og reiserekningar det mest aktuelle tema i år.  
Utvalet hadde ingen merknader.  
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar revisor sine risiko- og vesentlegvurderingar for 
revisjonsåret 2021 til orientering. 
 
SAK 5/22 ÅRSPLAN FOR 2022 
 
Sekretariatet si innstilling:  
Sveio kontroll- og kvalitetsutval godkjenner årsplan for 2022 (med evt. endringar/tillegg). 
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
Sekretær innleia. Utvalet slutta seg til framlegget slik det var lagd fram.  
 
Nestleiar gjorde framlegg om at planen også blei lagd fram for kommunestyret, slik som 
årsmelding. Sekretær meinte det måtte vere greitt at årsplanen vert lagt fram som referatsak. 
Utvalet slutta seg til det.   
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval godkjenner årsplan for 2022. 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet sin årsplan for 2022 vert sendt kommunestyret som referatsak. 
 
SAK 6/22 KONTROLL- OG KVALITETSUTVALET SI ÅRSMELDING 2021 
 
Sekretariatet si innstilling:  
Sveio kontroll- og kvalitetsutval godkjenner årsmelding for 2021 slik ho ligg føre (med evt. 
endringar/tillegg). 
 
Sveio kommunestyre tek kontroll- og kvalitetsutvalet si årsmelding 2021 til orientering. 
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Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
Sekretær innleia og viste til at ho hadde gjort endringar i årsmeldinga side 3 om deltaking på 
konferanse og side 7 i rekneskapstala. Utvalet slutta seg til framlegget med nemnde endringar 

Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval godkjenner årsmelding for 2021 slik ho ligg no føre med 
endringane på side 3 og 7. 

og innstilling til kommunestyret: 

Sveio kommunestyre tek kontroll- og kvalitetsutvalet si årsmelding 2021 til orientering. 

SAK 7/27  REFERAT- OG ORIENTERINGSSAKER 31.01.22 

1. Statusrapport pr. januar 2022
2. Kommunestyrevedtak 13.12.21, sak 108/21 – Oppfølging av forvalt. rev.rapport - FOS
3. Kom.styrevedtak 13.12.21, sak 121/21 – Interpellasjon om barnevernet
4. Kom.styrevedtak 13.12.21, sak 122/21 – Interpellasjon om kommuneplanen
5. Rekneskapstall 2021 – ansvar 1010 – kontroll og revisjon – funksjon 1100
6. Budsjett 2022 – ansvar 1010 – kontroll og revisjon – funksjon 1100

7. Tertialrapport pr. 31.12.21 frå Rogaland Revisjon IKS
8. Protokoll frå ekstr.ord. repres.skapsmøtet i Samarbeidsrådet for Sunnhordland 03.12.21
9. Protokoll frå representantskapsmøtet i Haugaland Vekst IKS 10.12.21 (ikkje sign.)
10. Oppsummering frå konferansen i Sandnes 02.12.21 v/Per Watne og sekretær
11. Statsforvaltaren i Rogaland - Informasjon om statlege tilsyn med kommunane i 2022
12. Rogaland fylkeskommune v/kontrollsjef – forvaltn.rev.rapport «Haugalandspakken»
13. Hgsds Avis om fylkestingsbehandling av rapport i møtet 14.12.21, sak 131
14. Forvaltningsrevisjonsrapport «Haugalandspakken» (eget vedlegg – 100 sider - også

utsendt i desember 2021 til medlemmene)
15. Innspel om saker til kontrollutvalet frå Øyvind Sævarhagen (oversendt 25.11.1/ 20.01.22)
16. Brev til Sivilombodsmannen, dagsett 02.08.20 om saker etter matrikkelloven i Sveio
17. Melding om forfall 31.01.22 og søknad om fritak frå vervet som leiar/medlem av kontroll- 

og kvalitetsutvalet – e-post 20.01.22 frå Ole Ørjan Hov

Sekretariatet si innstilling:  
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar referatsakene 1 – 17 til orientering. 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber om ein tilbakemelding frå rådmannen på henvendinga om 
rutinar knytte til matrikkelføring og grenseoppmålingar til møtet 09.05.22.  
Skriftlig svaret vert levert sekretariatet innan 29.04.22. Utvalet ber også om at rådmannen 
orienterar om saka i møtet i mai. 

Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
Sekretær gjorde greie for status og saker.  
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Pkt .11 
Frå statsforvaltar i Vestland var det ikkje kome eige brev, men også dei samordna tilsyna med 
kontrollutvala sine planar. Ho viste til at no var oppretta nasjonal tilsynskalender, der også 
kommunane sin forvaltningsrevisjonar er tatt inn.  
 
Pkt. 15 og 16 
Nestleiar var tydeleg på at utvalet sitt mandat er å sjå på system og ikkje enkeltsaker. Han 
støtta innstillinga om å be rådmannen komme med ei tilbakemelding. Utvalet meinte det kunne 
vere fleire saker der regelverket ikkje var følgt. Utvalet støtta innstillinga for å vurdere om det  
her kunne vere systemsvikt. 
 
Utvalet hadde elles ingen merknader til referatsakene. 
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 31.01.22: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar referatsakene 1 – 17/22 til orientering.  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber om ein tilbakemelding frå rådmannen på varslinga om 
rutinar knytte til matrikkelføring og grenseoppmålingar til møtet 09.05.22.  
 
Skriftlig svar vert levert sekretariatet innan 29.04.22. Utvalet ber også om at rådmannen 
orienterar om saka i møtet i mai. 
 
YMSE  
 
Andre saker var ikkje meldt eller tatt opp.   
 
Neste møte    
Etter vedtatt møteplan er neste møtedato måndag 9. mai. 
 
Saker: orientering om IKT-avdelinga og personvernombodet, rådmannen si tilbakemelding 
rundt matrikkellova, kommunen sin årsrekneskap og årsmelding 2021, Ryvarden kulturfyr KF 
sitt rekneskap og årsmelding og forenkla etterlevingskontroll av økonomiforvaltninga 2021. 
 
 
Sveio/Aksdal, 31. januar 2022   
 
 
 
Arne Valen              Toril Hallsjø 
Nestleiar         Utvalssekretær   
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SVEIO KOMMUNE Saksframlegg 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS Side 1 av2 

SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnr 

Kontroll- og kvalitetsutvalet 09.05.22 9/22 

Saksansvarleg: Arkivkode: Arkivsak: 
Toril Hallsjø 216 

ORIENTERING FRÅ ADMINISTRASJONEN – IKT OG 
PERSONVERNTRYGGLEIK 

Sekretariatet sitt forslag til vedtak: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval tek IKT-leiar Myge og personvernombod Storli sine 
utgreiingar om IKT-avdelinga  og om personverntryggleiken  til orientering.  

Bakgrunn:  
Kontroll- og kvalitetsutvalet vedtok i møtet 27.09.21, sak 20/21 ein plan for orientering om 
kommunen eller kommunale selskap i løpet av 2022. Vedtaket var følgjande: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtek følgjande plan for orienteringar frå 
administrasjonen og/eller kommunale selskap: 

1. møte 2022 Haugaland Brann og redning IKS ( 31.01.22, sak 2/22) 
2. møte 2022 IKT-avdelinga og personvernombodet  
3. møte 2022 Haugaland Industri AS (nå Aktio AS ) 
4. møte 2022 Haugaland Kraft AS 
5. møte 2022 Rådmannen om status for eksterne prosjekt 
1. møte 2023 Karmsund Havn IKS 

Tidsramma vert sett til 30-40 min. inklusiv spørsmål.  

Sekretariatet får fullmakt til å invitere i ei anna rekkefølge enn slik lista over kommunale 
leiare er sett opp, dersom den inviterte ikkje har høve til å stille i det aktuelle møtet. 

Orienteringane er tenkt å gjere utvalet betre kjend med drifta av kommunen eller kommunale 
selskap og dei utfordringar administrasjonen eller dagleg leiar står overfor. 

Planen blei oversendt rådmannen og leiar av selskapa 30.09.21. Det framgjekk i brevet at 
tidspunkta kunne endrast/byttast for dei invitere. Det er opp til rådmannen eller dagleg leiar å 
bestemme kven han/ho tar med seg til møta eller om dei møter som representant for 
rådmannen eller leiar.   
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 2 av2 

 
Rådmannen er kontakta og han opplyser 02.05.22 at IKT-leiar Øistein Myge og 
personvernombod Bjarte Stolås Storli vil stille på møtet for å orientere 
 
Sekretariatet har som standard å gjere framlegg (kun rettleiande) at det vert orientert om 
følgjande tema:  
  
Tenesteområdet og tenestetilbod 
• Korleis tenesteområdet/selskapet er organisert  
• Kva tenester som ligg til tenesteområdet  
 
Talet tilsette v/tenesteområde/selskapet  
• Fordeling på dei ulike tenestene  
• Rekruttering av medarbeidarar  
• Eventuelle utfordringar når det gjeld rekruttering 
 
Budsjett og rekneskap  
• Rammer  
• Resultat 
 
Tankar om framtida 
• Utfordingar  
• Planar 
 
Det er fastsett tidsramme med 30-40 minutt inklusiv spørsmål, men det er mogleg for utvalet å 
utvide denne, dersom det er ønskeleg. Til møtet er det andre saker, så det er viktig å halde ei 
tidsramme. 
 
Det er veldig greit, dersom nokon av utvalsmedlemmene skulle ha spørsmål i forkant om dei 
varslar om det via sekretariatet før møtet.  
 
Aksdal, 02.05.22 
 
 
Toril Hallsjø (sign.) 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnr 

Kontroll- og kvalitetsutvalet 09.05.22 10/22 

Saksansvarleg: Arkivkode: Arkivsak: 
Toril Hallsjø 216 

OM RUTINAR KNYTTE TIL MATRIKKELFØRING OG GRENSE-
OPPMÅLINGAR I SVEIO KOMMUNE 

Sekretariatet sitt forslag til vedtak: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval tek rådmannen si utgreiing om rutinar knytte til 
marikkelføring og grenseoppmåling til orientering.  

Vedlegg: Tilbakemelding frå rådmannen, dagsett 29.04.22 m/vedlegg 
Sjekkliste for gjennomføring av oppmålingssaker 
Sjekkliste for kva som skal leverast til konsulent 
Rutinar for arkivering av oppmålingssaker i WEBSAK 

Bakgrunn  
Kontroll- og kvalitetsutvalet vedtok i møtet 31.01.22, sak 7/22 under referat- og 
orienteringssaker mellom anna følgjande: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutvalg ber om ein tilbakemelding frå rådmannen på 
henvendinga om rutinar knytte til matrikkelføring og grenseoppmålingar til møtet 
09.05.22.  

Skriftlig svaret vert levert sekretariatet innan 29.04.22. Utvalet ber også om at 
rådmannen orienterar om saka i møtet i mai. 

Bakgrunn for saka 
Øyvind Sæverhagen, som har hytteeigedom i Sveio kommune, sendte si henvending til 
kontrollutvalsleiar 30.11.21. Sekretariettet blei ikkje kjent med henvendinga før 20.01.22. 
Sæverhagen ønskte at utvalet skulle fatte interesse for saker som gjeld matrikkel- og 
oppmålingssaker i kommunen. I følgje han har kommunen i ein årrekke gjennomført 
grenserettingar og føringar i matrikkelen i strid med lov og forskrift.  

Han har sendt ein rekkje dokument. I følgje han er det i desse sakene eit omfattande 
dokumentgrunnlag, og han har difor laga eit lite representativt utdrag av all dokumentasjonen 
som finnes. Desse dokumentene blei vedlagt i e-post til leiar, saman med brevet. Det er knytta 
eit dokument til kvar sak, som gjer ei oppsummering av saka frå statsforvalter, samt vedtak. 
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Det er også vedlagt ein rettskraftig dom frå jordskifteretten (19-030501) i ein av sakene og 
brev til Sivilombodet, dagsett 02.03.20. Svar er ikkje oversendt. 
‘ 
 Han avslutta brevet frå 30.11.21 følgjande: 
 

«Flere av tilbakemeldingene fra Statsforvalter viser også til en omfattende ressursbruk fra 
kommunen, for å argumentere for sine påstander. Påstander som Statsforvalter eller 
domstol i ettertid opphever, enten på grunnlag av saksbehandlingsfeil eller faktiske feil i 
påstandene. Det er derfor også et berettiget spørsmål å stille hvor vidt kommunens 
ressursbruk er forsvarlig. Dette gjelder både personalressurser og kostnader, spesielt der 
omkostninger for sakkyndig bistand blir belastet tilbake til kommunen. Dette dreier seg nå 
om flere hundre tusen kroner etter hvert. I en presset kommuneøkonomi burde det være 
unødvendig å ha slike utgifter.  
 
Når også de samme feil blir begått i sak etter sak, så taler dette for en alvorlig systemsvikt; 
en ser ikke ut til å ta lærdom av tidligere avvik. Det vises ellers til dokumentet «Klage til 
SOM», som er vedlagt. Her beskrives våre betenkeligheter overfor kommunens praksis 
utførlig.  
 
I tillegg til disse 3 sakene har jeg kjennskap til flere pågående saker, som tilsynelatende er 
likelydende i problemstillinger som de 3 nevnte. Dette tyder på at praksisen fortsatt ikke er 
endret, noe som også taler for at kontrollutvalget bør se på saken». 

 
Sekretariatet mottok også en kopi av ein klage frå Kjetil Dahle på vegne av sin far, også 
hytteeigar i Sveio. Klage var stilet til Sveio kommune, dagsett 15.03.22 knytta misnøye rundt 
utført grenseoppmåling i 2019. Eigar var ikkje blitt informert om oppmålinga og kunne då 
ikke få møtt. Han viser til at etter lova skal alle berørte tomter bli kontakta for å kunne vere til 
stade for å seie si meining. 
Saka blei purra på 2021 utan å få svar frå kommunen som følge av vedtak om oppheving av 
kvalitetsheving av grense og tilbakeføring, slik matrikkelkartet viste før kvalitetsheving. 
 
Det blir i e-posten krevd at det blir gjort ein ny oppmåling med minst ein fra kvar eigedom til 
stade samstundes som Sveio kommune stiller seg villig til å evt. hjelpe med justeringar i 
grenseskille for at alle partar kan komme ut av dette på ein grei måte. Sekretariatet har ikkje 
fått tilbakemelding om vedkommande har fått svar på si henvending i mars. 
  
Tilbakemelding 
Sekretariatet oversendte kontrollutvalet sitt vedtak til rådmannen den 04.02.22. 
Tilbakemelding frå rådmannen ble sendt 29.04.22 og han skriv følgjande i oversendinga: 
 

Vedlagt et attendemelding på spørsmål frå kontrollutvalet.Det blir og gjeve ei munnleg 
orientering i møte. Økonomisjef møter for rådmannen (er på møte/samling med 
Samarbeidsrådet). 

  
Vedlagt følger tilbakemeldinga som er på sju sider kor fire av dei er innhenta lovstoff og ein 
side om kor rutinar for grensemåling og matrikkelføring i Sveio er framgår. Sekretariatet har 
også valt å ta inn deler av tilbakemeldinga i saksframlegget: 
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«Heilt sidan matrikkellova tok til å gjelda 1. januar 2010 har Sveio kommune hatt rutinar 
for korleis arbeidet med grensemåling og matrikkelføring skal utførast basert på 
matrikkellova kap. 7, matrikkelforskrifta § 10 og merknader til matrikkelforskrifta.  
 
Første tida med nytt lovverk var rettnok krevjande sidan kommunen på den tida hadde eit 
etterslep på nærare 200 mellombels forretningar, samstundes med at nytt lovverk med nye 
rutinar skulle leggjast til grunn for dette arbeidet og det framleis var stor 
utbyggingsaktivitet i Sveio.  
 
Ressurssituasjonen på den tida gjorde òg sitt til at kommunen hadde store utfordringar 
med å levera oppmålingstenester innanfor gjevne tidsfristar, og i ein periode blei det leigt 
inn tre konsulentfirma, i tillegg til kommunen sine eigne landmålarar for å ta unna sakene. 
Av ulike årsaker blei samarbeidet med to av desse konsulentfirmaa avslutta litt etterkvart, 
medan kommunen valde å halda fram samarbeidet med det siste firmaet då det framleis 
var høg aktivitet og stort etterslep av arbeid og saker samstundes med at det var 
utfordrande å rekruttera eigne landmålarar.  
 
Både dei fast tilsette landmålarane og konsulenten arbeidde målretta med å ta unna saker i 
tillegg til at konsulenten hadde særleg fokus på fullføring av mellombels forretningar og 
kvalitetsheving av eigedomskartet i matrikkelen. M.a. hadde Sveio kommune fleire hundre 
eigedommar på denne tida som ikkje var registrert med grenser i kartet, men berre var vist 
som ein liten sirkel som synte om lag kvar eigedommen låg.  
 
Alle dei mellombels forretningane blei fullført innan fristen i 2014/2015, og etter fleire år 
med systematisk arbeid var også dei aller fleste eigedommane registrert med grenser i 
kartet om enn med noko ulik nøyaktighet og kvalitet. Dette arbeidet har vore til stor nytte 
for både grunneigarar, eigedomsmeklarar, sakshandsamarar (både i kommunen og i andre 
offentlege etatar) og ikkje minst for innbyggjarane, publikum og alle andre som har behov 
for informasjon om eigedommar og grenser i Sveio kommune. 
 
Matrikkellova kap. 7, matrikkelforskrifta § 10 og merknader til matrikkelforskrifta er svært 
detaljert når det gjeld skildring av dei ulike stega ved gjennomføringa av ein 
oppmålingsforretning, og dette var grunnlaget for kommunen sine rutinar den første tida. 
Seinare blei det utarbeidd eigne, lokale rutinar; Sjekkliste gjennomføring (2010), 
Konsulent (2011), Sjekkliste gjennomføring av oppmålingssaker (2011) og Arkivering av 
oppmålingssaker i WebSak (2016/2021), jfr. vedlegg. 
 
Lov og forskrift saman med dei nemnde rutinane ovanfor har danna grunnlaget for 
gjennomføringa av oppmålingsforretningane/grenseoppmålingane og i neste omgang 
matrikkelføringa fram til i dag. 
 
Frå matrikkellova: 
 
(sjå vedlegg om kap 7 § 33-35) 
 
Frå matrikkelforskrifta: 
 
(sjå vedlegg om §§ 10 ,10 a-b) 
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Frå merknader til matrikkelforskrifta: 
 
(sjå vedlegg om § 36 og § 37) 
 
Oppsummert er det desse rutinane som gjeld for grenseoppmåling og matrikkelføring i 
Sveio kommune i dag: 
 
GRENSEOPPMÅLING 
 
• Her er det rekvisisjon av oppmålingsforretning som er utgangspunktet, og det blir det 
skilt mellom: 
•  
1) saker som krev delingssøknad med delingsløyve før det kan rekvirerast 
oppmålingsforretning og 
2) rekvisisjon av oppmålingsforretning utan delingssøknad/-løyve, t.d. klarlegging av 
grenser eller grensejustering utan dispensasjon 
 
• Motteken rekvisisjon blir registrert i eige oppmålingssjournalsystem (GIS/LINE 
Oppmålingsforretning) i tillegg til i det offentlege sak-/arkivsystemet til kommunen. 
 
• Landmålaren førebur oppmålingsforretninga gjennom førearbeid/undersøkingar og 
innhenting av nødvendig dokumentasjon (undersøkingsplikt for landmålaren), t.d. gamle 
utskiftingar og skyldskifte. 
 
• Varsel om oppmålingsforretning til rekvirent og eventuelle partar i saka. Dette blir 
sendt ut minst to veker på førehand dersom ikkje kortare frist er avtalt. 
 
• Gjennomføring av oppmålingsforretning medrekna skriving av protokoll med 
underskrifter, merking og måling. Dette skjer oftast ute, men kan òg gjennomførast som 
kontorforretning. 
 
• Protokoll blir i særskilde tilfelle sendt partar som ikkje har møtt på forretninga eller 
partar som ikkje har skrive under på protokollen og der det blir bede om returnert 
dokument med underskrift i løpet av 2-3 veker. 
 
• Prosessering av måledata, utrekningar og dokumentasjon av dette. 
 
• Fakturering av gebyr for utført oppmålingsforretning – dette skal vera betalt før 
matrikkelføring. 
 
MATRIKKELFØRING 
 
• Registrering av situasjon/resultat etter gjennomført oppmålingsforretning i det 
nasjonale matrikkelsystemet v/ autorisert matrikkelførar. 
 
• Tinglysing i saker der det er krav om det. 
• Utsending av matrikkelbrev til rekvirenten med kopi av kartdelen til partane og 
informasjon om klagerett og klagefrist (tre veker). 
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• Arkivering og avslutting av saka. 
 
Rutinane blir revidert ved behov; anten når lov eller forskrift blir endra, eller når det syner 
seg at det er sider ved etablert praksis som kan bli betre. Dette er noko landmålarane i 
kommunen saman med leiinga ved fagavdelinga vurderer heile tida. 
 
Sveio kommune avslutta samarbeidet med oppmålingskonsulenten for 2-3 år sidan, og har 
etter dette berre nytta fast tilsette landmålarar til grenseoppmåling og matrikkelføring.  
 
Begge landmålarane har gjennomført og greidd Kartverket sin autorisasjonsprøve og er 
såleis autoriserte eigedomslandmålarar saman med oppmålingskonsulenten som var ein av 
dei første i landet som fekk slik autorisasjon – alle tre i 2021. Dette er svært bra då det 
framleis er mange kommunar som ikkje har autoriserte eigedomslandmålarar.» 

 
Sekretariatet sine kommentarer  
Sekretariatet vil vise til rådmannen sin tilbakemelding i denne saka og er noko usikker på om 
utvalet berre skal ta tilbakemeldinga til orientering eller om utvalet skal gå vidare. Det er i 
rådmannen si tilbakemeldinga ikkje kome nokon kommentarar knytte til dei konkrete sakene. 
Det blir vist til at det er gjort eit stort arbeid dei siste åra innan dette feltet.  
 
Ass. rådmann/økonomisjef vil møte i utvalet, Sekretariatet har fått opplyst at 
sakshandsamer/einingsleiar plan/næring ikkje er bede om å møte for å orientere/svare på 
spørsmål, men meiner at det kan vere at utvalet har spørsmål i saka. 
 
Kontrollutval bør når det gjeld henvendingar frå innbyggarar eller grunneigarar unngå å gå 
vidare med saker som uttrykker generell misnøye med eit politisk vedtak, evt. der det dreier 
seg om ei personlig enkeltsak eller saker som er under handsaming i at anna organ eller har 
ein anna naturleg veg når det gjeld handsaminga. 
 
Sekretariatet vil gjere merksam på at avsendar har ikkje partsrettar i eventuell sak som vert handsama 
i kontrollutvalet. Avsendar har heller ikkje klagerett på kontrollutvalet sitt eventuelle vedtak om å 
ikkje gå vidare med saka. 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet må vurdere kva tilnærming utvalet vil ha vidare. Generell skisse 
om henvendingar som var tatt inn i sak 7/22  vil vere til hjelp. Utvalet kan be om meir 
opplysningar og eit alternativ vil vere å be Rogaland Revisjon IKS utarbeide eit 
prosjektmandat for ein forvaltningsrevisjon rundt dette temaet. 
 
Konklusjon 
Sekretariatet vel å innstille på at det ikkje blir gjort ytterlegare tiltak frå utvalet si side. Ut frå 
tilsendte dokumentasjon verker det som kommunen har rutinar på plass og administrasjonen 
har siste åra opparbeida seg kompetanse innan feltet. Det vil alltid kunne skje feil, men dette 
vil då kunne rettast opp, slik det blei gjort i tilfellet kor vedtak om kvalitetsheving (frå initiativ 
frå kommunen) blei oppheva og tilbakeført som sirkeleigedom. 
 
Aksdal, 03.05.22 
 
Toril Hallsjø (sign.) 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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Tilbakemelding om rutinar knytt til grenseoppmåling og matrikkelføring 

Heilt sidan matrikkellova tok til å gjelda 1. januar 2010 har Sveio kommune hatt rutinar for korleis arbeidet 

med grensemåling og matrikkelføring skal utførast basert på matrikkellova kap. 7, matrikkelforskrifta § 10 og 

merknader til matrikkelforskrifta. Første tida med nytt lovverk var rettnok krevjande sidan kommunen på den 

tida hadde eit etterslep på nærare 200 mellombels forretningar samstundes med at nytt lovverk med nye 

rutinar skulle leggjast til grunn for dette arbeidet og det framleis var stor utbyggingsaktivitet i Sveio.  

Ressurssituasjonen på den tida gjorde òg sitt til at kommunen hadde store utfordringar med å levera 

oppmålingstenester innanfor gjevne tidsfristar, og i ein periode blei det leigt inn tre konsulentfirma i tillegg til 

kommunen sine eigne landmålarar for å ta unna sakene. Av ulike årsaker blei samarbeidet med to av desse 

konsulentfirmaa avslutta litt etterkvart, medan kommunen valde å halda fram samarbeidet med det siste 

firmaet då det framleis var høg aktivitet og stort etterslep av arbeid og saker samstundes med at det var 

utfordrande å rekruttera eigne landmålarar.  

Både dei fast tilsette landmålarane og konsulenten arbeidde målretta med å ta unna saker i tillegg til at 

konsulenten hadde særleg fokus på fullføring av mellombels forretningar og kvalitetsheving av eigedomskartet 

i matrikkelen. M.a. hadde Sveio kommune fleire hundre eigedommar på denne tida som ikkje var registrert 

med grenser i kartet men berre var vist som ein liten sirkel som synte om lag kvar eigedommen låg.  

Alle dei mellombels forretningane blei fullført innan fristen i 2014/2015, og etter fleire år med systematisk 

arbeid var også dei aller fleste eigedommane registrert med grenser i kartet om enn med noko ulik 

nøyaktighet og kvalitet. Dette arbeidet har vore til stor nytte for både grunneigarar, eigedomsmeklarar, 

sakshandsamarar (både i kommunen og i andre offentlege etatar) og ikkje minst for innbyggjarane, publikum 

og alle andre som har behov for informasjon om eigedommar og grenser i Sveio kommune. 

Matrikkellova kap. 7, matrikkelforskrifta § 10 og merknader til matrikkelforskrifta er svært detaljert når det 

gjeld skildring av dei ulike stega ved gjennomføringa av ein oppmålingsforretning, og dette var grunnlaget for 

kommunen sine rutinar den første tida. Seinare blei det utarbeidd eigne, lokale rutinar; Sjekkliste 

gjennomføring (2010), Konsulent (2011), Sjekkliste gjennomføring av oppmålingssaker (2011) og Arkivering av 

oppmålingssaker i WebSak (2016/2021), jfr. vedlegg. 

Lov og forskrift saman med dei nemnde rutinane ovanfor har danna grunnlaget for gjennomføringa av 

oppmålingsforretningane/grenseoppmålingane og i neste omgang matrikkelføringa fram til i dag. 
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Frå matrikkelforskrifta: 
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Frå merknader til matrikkelforskrifta: 
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Oppsummert er det desse rutinane som gjeld for grenseoppmåling og matrikkelføring i Sveio kommune i dag: 

GRENSEOPPMÅLING 

 Her er det rekvisisjon av oppmålingsforretning som er utgangspunktet, og det blir det skilt mellom: 
1) saker som krev delingssøknad med delingsløyve før det kan rekvirerast oppmålingsforretning og 
2) rekvisisjon av oppmålingsforretning utan delingssøknad/-løyve, t.d. klarlegging av grenser eller 

grensejustering utan dispensasjon 
 

 Motteken rekvisisjon blir registrert i eige oppmålingssjournalsystem (GIS/LINE Oppmålingsforretning) i 
tillegg til i det offentlege sak-/arkivsystemet til kommunen. 
 

 Landmålaren førebur oppmålingsforretninga gjennom førearbeid/undersøkingar og innhenting av 
nødvendig dokumentasjon (undersøkingsplikt for landmålaren), t.d. gamle utskiftingar og skyldskifte. 
 

 Varsel om oppmålingsforretning til rekvirent og eventuelle partar i saka. Dette blir sendt ut minst to 
veker på førehand dersom ikkje kortare frist er avtalt. 
 

 Gjennomføring av oppmålingsforretning medrekna skriving av protokoll med underskrifter, merking og 
måling. Dette skjer oftast ute, men kan òg gjennomførast som kontorforretning. 
 

 Protokoll blir i særskilde tilfelle sendt partar som ikkje har møtt på forretninga eller partar som ikkje 
har skrive under på protokollen og der det blir bede om returnert dokument med underskrift i løpet av 
2-3 veker. 
 

 Prosessering av måledata, utrekningar og dokumentasjon av dette. 
 

 Fakturering av gebyr for utført oppmålingsforretning – dette skal vera betalt før matrikkelføring. 
 
 

MATRIKKELFØRING 

 Registrering av situasjon/resultat etter gjennomført oppmålingsforretning i det nasjonale 
matrikkelsystemet v/ autorisert matrikkelførar. 
 

 Tinglysing i saker der det er krav om det. 
 

 Utsending av matrikkelbrev til rekvirenten med kopi av kartdelen til partane og informasjon om 
klagerett og klagefrist (tre veker). 
 

 Arkivering og avslutting av saka. 
 

 
Rutinane blir revidert ved behov; anten når lov eller forskrift blir endra, eller når det syner seg at det er sider 
ved etablert praksis som kan bli betre. Dette er noko landmålarane i kommunen saman med leiinga ved 
fagavdelinga vurderer heile tida. 
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Sveio kommune avslutta samarbeidet med oppmålingskonsulenten for 2-3 år sidan, og har etter dette berre 
nytta fast tilsette landmålarar til grenseoppmåling og matrikkelføring.  
 
Begge landmålarane har gjennomført og greidd Kartverket sin autorisasjonsprøve og er såleis autoriserte 
eigedomslandmålarar saman med oppmålingskonsulenten som var ein av dei første i landet som fekk slik 
autorisasjon – alle tre i 2021. Dette er svært bra då det framleis er mange kommunar som ikkje har autoriserte 
eigedomslandmålarar. 
 
 
 
Med helsing 

Jostein Førre 
rådmann 
 

Dokumentet er godkjent elektronisk. 
 

 
Vedlegg: 
SJEKKLISTE GJENNOMFØRING 
KONSULENT 
SJEKKLISTE GJENNOMFØRING AV OPPMÅLINGSSAKER 
Arkivering av oppmålingssaker i WEBSAK (rev jan 2021) 
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SJEKKLISTE GJENNOMFØRING AV OPPMÅLINGSSAKER

Før forretninga:

Kryss 
av her:

 

Oppfyller saka krav om grensejustering eller er det ei delingssak? (deling: saka 
attende til sakshandsamar eller kunde m/evt. krav). Sjå eige skriv om 
grensejustering.

 

Sjekk vedtak i saka (Vedtaket gjeld i 3 år). Dersom fristen er gått ut, send tilbake til 
sakshandsamar for nytt vedtak.

 
Er det kulturminne som vedrører eigedomen?

 

Er det allereie ei jordskiftesak i området som vedrører eigedomen? Sjekk 
kartportalen på sida: http://www.domstol.no/jordskifte. 

 
Før saka inn i oppmålingsjournalen (m/landmålar sine initialer)

 
Sjekk heimelshavarforhold/rekvirent, evt. Fullmakter

 

Ta ut eit flybilete over området. Vurder måleforhold og estimert tidsbruk (evt. Rask 
synfaring)

 

Sjekk dokumentasjon til søknaden: Matrikkelutskrift/skisse/teikningar, målebrev, 
skyldskifte, utskiftningsdok., reguleringsplanar. Evt. skaffe desse der det trengs.

 
Sjekk rettighetar/servitutter knytta til eigedomen på Infoland

 
Kven er partar i saka? (naboar, rettighetshavarar m.fl.)

 

Er det gitt vilkår i delingsvedtaket? Om vegrett ikkje er eit vilkår, bør dette 
førehandskrivast i protokollen så langt det lar seg gjere.

 

Send ut innkalling til forretning til alle partar m/partsliste (minst 2 veker før 
forretninga). Legg ved relevante opplysningar, samt utsnitt frå matrikkelen

 

Sjekk almanakken, målearbeid, fastmerker. Skriv ut trykk og temperatur v/ 
kikkertmålingar.

 

Klargjer saka ved å synfara, ta førehandsmålingar og gjer berekningar. 
Førehandsskriv protokollen så langt det lar seg gjere. Klargjer målebok. Finn 
fastmerke.

 Sjekk om det er andre saker i nærleiken som kan bli tatt samstundes
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Lag klar mappe som du har med deg ut. Denne kan/bør innehalde: Protokoll, 
partsliste, skisser, berekningar m.m. Legg også ved prisliste, vegrettskjema, 
kontaktinfo JSK.

På forretninga:
Kryss 
av her:

 
Kven skal rekninga sendast til?

 

Dersom forretninga må utsetjast, skal dette førast i protokollen og godkjennast av partane 
med underskrifter

 Følg elles protokollmalen

Etter forretninga:
Kryss 
av her:

 
Finn eit nytt bnr. Samt før dette opp i GAB-permen, samt målebrevsprotokollen

 

Matrikkelfør eigedomen. Ta eit utsnitt frå matrikkelen og stemple med 
matrikkelføringsstempelet.

 
Send rekning på alle utgiftene (oppmålingsgebyr + t.d. bestilte skyldskifte)

 
Saker etter delingslova: lag målebrev, send 1 original + 1 kopi til tinglysinga

 
Saker etter matrikkellova: send melding til tinglysing om frådeling av eigedomen.

 
Dokumenter oppmålinga: filer, fullstendig oppmålingsrapport (sjå døme)

 
Tinglyste målebrev: ta kopi av målebrev og arkiver i målebrevspermen samt digitalt arkiv

 
Tinglyste matrikkelbrev: arkiver  kun oversiktskartet frå matrikkelbrevet i målebrevspermen.

 
Send tinglyst målebrev eller matrikkelbrev til rekvirenten

 
Oppdater fastmerkeregisteret i Gemini med nye målte punkt

 

Arkiver saka i web-sak. Dette skal arkiverast: Protokoll, tinglyst målebrev el. Matrikkelbrev, 
e-postar, dokumentasjon oppmåling.

 
Skriv ut journalpostoversikt i frå Web-sak og legg sist i saka

 
Sluttfør saka i web-sak og send til OSK for arkivering
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KONSULENT

Kva som skal leverast til konsulent frå saksansvarleg i Sveio kommune:

 Saksoversikt 

 Reserverte punktnummer og målebrevsnummer

 Grunnlagsdata (SOSI) til saka der dette eksisterer. 

 Ortofoto kan leverast på førespurnad

 Arbeidsplanskjema

 Protokollark

 Kopi av sendte faktureringsordre (sendast på e-post til konsulent)

 Oppdatert matrikkelbase kan leverast på førespurnad (ta kontakt med Bjarne Hetlesæter)

Saksmappa frå konsulent til saksansvarleg i kommunen skal innehalde:

1. Protokoll:

 Skriftlege fullmakter (dersom aktuelt)

 Dersom gamle grensemerke ikkje blir funne og partane blir samde om kor grensa går, 
skal det blir tatt med i protokollen (t.d.: ”dersom gamle grensemerke skulle bli påvist i 
ettertid, så er det dei nye grensemerka som skal gjelda”)

 Dersom nokon andre enn rekvirenten skal betala rekninga, før dette opp i protokollen. 

 Dersom det er brukt skyldskiftepapir/utskiftningsdokumenter til saka, legg ved ein kopi 
av desse i saka, og før på protokollen at desse er brukt under forretninga.

2. Dokumentasjon

 Send med alle filer. Lag ein kort dokumentasjonsrapport. Denne skal innehalde:  Skisse 
over målingane, samt oppmålingsdokumentasjon (både kikkert og GPS). La det kome 
synleg fram kva måleutstyr som er brukt (viktig for matrikkelføringa). Denne 
dokumentasjonen skal vere skriftleg. (Når det kjem til dokumentasjon kan du sjå på 
døme som er lagt med)

 Dokumenter at ein har vore innom eit kjentpunkt (kontrollmåling).
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 Dersom det til dømes manglar skyldskiftepapir i ei sak, må du bestille denne hos SK 
Tinglysinga (saker etter 1950) eller statsarkivet i Bergen (saker før 1950). Desse skal 
leggjast ved som dokumentasjon i saka. Når desse blir bestilt, skal rekninga sendast 
direkte til Sveio kommune.

3. Målebrev:

 Dersom kystkonturen ikkje samsvarar med tanke på kartgrunnlaget (matrikkelen, DEK) 
t.d. ny utfylt kai, mål denne inn. Då får me også lagt inn grensemerke som eigentleg er på 
land inn i matrikkelen. Den nye kystkonturen bør vise også i målebrevet.

 Set helst ned grensemerke slik at dei kjem på land i forhold til matrikkelgrensene mot 
sjøen.

 Alle naboeigedomar (gnr/bnr) skal kome tydeleg fram av målebrevet. 

  Dersom grenselinjene bøyer/knekker i ein annan retning, skal det bli sett ned fysisk 
grensemerke her (dersom ikkje rekvirenten ynskjer noko anna).

 Kommunelogo, målebrevnummer og journalnummer skal vere med på målebrevet.

 Grensene til naboeigedomane må komme tydeleg fram i målebrevet ( lengda og breidda 
på desse må vere slik at det er godt synleg).

4. Diverse:

I frådelingssaker kan ein avvika maks. 5 % på arealet som er gitt i delingsløyve. Avvik utover 
dette skal avklarast med Bjarne Hetlesæter.

Og til slutt:

Når du treng nytt gnr./bnr. ta kontakt med : 

- Christina A. Jacobsen på telefon 53 74 80 53/900 13 929 eller e-post 
cajac@sveio.kommune.no . 

- Arne Møllerhaug på tlf 53 74 80 54 eller e-post arne@sveio.kommune.no .
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Arkivering av oppmålingssaker i WEBSAK

Det er lagt til grunn at «geointegrasjon» mellom GISLINE oppmålingsforretning og WEBSAK blir brukt.

Følgjande dokumentasjon skal arkiverast :

 Rekvisisjon av oppmålingsforretning
 Varsel om oppmålingsforretning (geointegrasjon)
 Kartvedlegg til varsel opp oppmålingsforretning (geointegrasjon)
 Protokoll for oppmålingsforretning med underskrifter og alle vedlegg. Original protokoll og 

dokumenter med originale underskrifter (partsliste, avtale om grensejustering, fullmakt o.a.) 
skal i tillegg arkiverast i papirarkiv for originale oppmålingsprotokollar. Protokoll, kartvedlegg 
til protokoll blir arkivert med geointegrasjon.

 Måle- og beregningsdokumentasjon etter eigedomsnormen (geointegrasjon)
 Plott med måleriss og feilellipser for målingar etter eigedomsnormen (tilpassa 

geointegrasjon)
 Eventuelt annan dokumentasjon av måledata med plott av måleriss, t.d. fleire innmålte 

grensepunkt
 Kartutsnitt frå matrikkelen FØR og ETTER matrikkelføring
 Utsendingskriv for matrikkelbrev med informasjon om klageadgang på matrikkelføringa og 

sjølve matrikkelbrevet.
 Matrikkelbrev med underskrift. Oversiktskartet i matrikkelbrevet skal arkiverast i digitalt 

arkiv for målebrev/matrikkelbrev.
 Annan naudsynt relevant dokumentasjon i saka, t.d. e-postar, gamle kart, skylddelingar etc.

Landmålaren må arkivere dokumenter med «geointegrasjon» undervegs i arbeidet med saka.

Det bør tilstrebast å lage journalpostar i WEBSAK som hovudpunkt med vedlegg. T.d. er Protokoll for 
oppmålingsforretning eit hovudpunkt med mange vedlegg. Vedlegga i pdf format må ha skildrande 
filnamn på innhaldet.

Arkiveringsansvarleg i OSK skal kvalitetssikre arkiveringa av ferdige oppmålingssaker iht 
sjekkpunktene som er skildra over, og skal returnere saka til landmålar dersom det er manglar med 
arkiveringa. 

Arne Møllerhaug

Revidert Januar 2021
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SVEIO KOMMUNE Saksframlegg 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS Side 1 av 6 

SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnr 
Kontroll- og kvalitetsutvalet 09.05.22 11/22 
Formannskapet 30.05.22 
Kommunestyret 13.06.22 

Saksansvarleg: Arkivkode: Arivsak: 
Toril Hallsjø 212 

UTTALE TIL ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING FOR 2021 – SVEIO 
KOMMUNE 

Sekretariatet sitt framlegg til vedtak og innstilling: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtek uttale til årsrekneskap og årsmelding 2021 slik den 
ligg føre (med desse endringane/tillegg). 

Kontroll- og kvalitetsutvalet tilrår at Sveio kommunestyre godkjenner årsrekneskapen og 
årsberetningen for 2021. 

Vedlegg: 
1. Framlegg til uttale til årsrekneskap og årsmelding for 2021
2. Revisjonsmelding for 2021 frå Rogaland Revisjon IKS v/revisor Tore Kristenesen
3. Årsoppgjersnotat, dagsett 02.05.22
4. Årsrapport 2021 (66 s.)
5. Årsrekneskap 2021

Innleiing 
Sekretariatet vil vise til vedlagte dokument. Heile rekneskapen med notar og årsrapport for 
2021 ligg på kommunen sin nettside. 

Forutan revisor, vil også ass.rådmann/økonomisjef delta under handsaminga av saka. 

Bakgrunn 
Kontrollutvalet skal etter kommunelova § 14-3 tredje ledd gje uttale om årsrekneskapet og 
årsberetningen. Uttalen skal oversendast til kommunestyret med kopi til formannskapet. 
Uttalen må vere klar før formannskapet skal gje si innstilling til årsrekneskapet og 
årsberetningen.  

Vidare står det også i forskrift om kontrollutval og revisjon § 3: 

«Kontrollutvalget skal uttale seg til kommunestyret eller fylkestinget om 
årsregnskapene og årsberetningene før formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til 
vedtak».  
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Rekneskapen må difor fyrst leggjast fram for kontrollutvalet før det vert handsama i 
formannskapet. Kontrollutvalet skal også sjå til at rekneskapsrevisor sine påpekingar etter 
kommunelova § 24-7 til § 24-9 blir retta eller følgt opp. Dersom påpekingane ikkje blir retta 
eller følgt opp, skal kontrollutvalet rapportere det til kommunestyret.  
 
Administrasjonen har frist med levering av årsrekneskapen seinast 22. februar og årsmelding 
innan 31. mars. Frist for rekneskapsrevisor til å gje revisjonsmelding til kommunestyret er 
seinast 15. april i følgje § 24-8. Sidan denne dato fell på langfredag i påsken i år, har NKRF 
sendt ut skriv om at dei meiner fristen i år vert  fyrste arbeidsdag etter påske tysdag 19. april.  
 
Det er opp til kontrollutvalet sjølv å bestemme kva uttalen skal innehalde. Lova eller forskrifta 
stiller ikkje konkrete krav til kva uttalen skal innehalde, utover at den skal knytte seg til 
forhold i årsrekneskapen eller årsberetningen og tilhøyrande revisjonsberetning. 
Det følgjer imidlertid av lova at kontrollutvalet si uttale skal inngå i grunnlaget for 
kommunestyret si handsaming av og vedtak om årsrekneskap og årsmelding. Kontrollutvalet 
si uttaleplikt må sjåast i ljos av dette, og uttalen skal såleis knytte seg til forhold ved 
årsrekneskapet eller årsmeldinga. 
Det primære utgangspunktet for kontrollutvalet sin uttale vil dermed vere dei feil og manglar 
eller andre forhold som reknskapsrevisor har tatt opp i tilknytning til rekneskapsrevisjonen, jf. 
koml. § 24-5 til § 24-8. 
Kontrollutvalet har eit ansvar for at det vert ført kontroll med økonomiforvaltninga. Dette 
kontrollansvaret gjeld økonomiforvaltninga generelt, og går utover kontrollen med sjølve 
rekneskapen og årsmeldinga som regnskapsrevisor har ansvar for. Kontrollutvalet si plikt til å 
uttale seg om årsreknskapene og årsmeldingane inneber ikkje eit krav om at kontrollutvalet 
skal uttale seg om kommunens økonomiforvaltning generelt, utover det som gjeld forhold ved 
årsrekneskapet eller årsmeldinga. 
Det bør framkomme i uttalen om revisor har tatt atterhald eller har merknader i 
revisjonsberetningen eller har avgitt ein normalberetning. Det bør vurderast om dei formelle 
krava til årsmelding er følgt, jf. § 14-7 om kva ein årsmelding skal gjere greie for.   
Hovudformålet med økonomiforvaltninga etter kommunelova § 14-1 er å ivareta økonomisk 
handleevne. Kommunestyret skal sjølv vedta finansielle måltall for utviklinga av kommunens 
økonomi, og vil normalt omtale utviklinga i finansielle måltall i årsberetninga, jf. 
kommuneloven § 14-7 punkt a).  
Kontrollutvalet kan velje å kommentere utviklinga av måltalla. Det same gjeld kommunen sin 
økonomiske situasjon som heilskap, men dette må basere seg på årsmelinga og må vere ei 
nøktern vurdering frå kontrollutvalet si side. Det er kommunestyret som har stått for alt 
låneopptak i ein kommune og kontrollutvalet skal ikkje kritisere slike disposisjonar. 
Dersom frist for avgi årsrekneskapen eller årsmelinga ikkje vert følgt, bør dette vurderast tatt 
inn i kontrollutvalet si uttale.  
Det er formannskapet som skal gje innstilling når det gjeld årsrekneskap og årsmelding.  
Kontrollutvalet kan til dømes ha følgjande avslutning i sin uttale:  

Kontrollutvalget er ikke kjent med andre forhold, fremkommet i dialog med revisor, som 
kunne hatt betydning for utvalgets uttalelse, jf. kommuneloven § 11-2. 5  
Kontrollutvalget anbefaler at kommunestyret godkjenner årsregnskapet og årsberetningen. 
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Grunnlag for kontrollutvalet sin uttale 
Grunnlaget for handsaminga i kontrollutvalet er Sveio kommune sitt avlagde årsrekneskap for 
2021 og notar, revisjonsmeldinga, revisjonsrapport og rådmannen sin årsrapport.  
 
Årsrekneskapen   
Rekneskapen for 2021 viser 365,2 mill. kr til fordeling drift. Brutto driftsresultat (tilhøvet 
mellom driftsutgifter inkl. avskrivingar og driftsinntekter inkl. skatteinntekter og 
rammeoverføringar) blei på 10,1 mill. kroner. Det var 11,7 mill kr  høgare enn fyrst 
budsjettert. I opphavleg budsjett vedteke i desember 2020 var netto driftsresultat på 2,4 mill. 
kr. I 2021 fekk Sveio kommune inntekter frå Havbruksfondet på 3,4 mill. kr.  

Driftsinntektene blei 27,2 millionar høgare enn budsjettert i 2021. Dette skuldast i stor grad 
om lag 18,7 mill. kr meir i skatt og inntektsutjamning enn budsjettert. Kommunen fekk også 
om lag 4,6 mill. kr meir i refusjonar frå staten og om lag 7,2 mill. meir i sjukelønsrefusjon enn 
budsjettert.  

Driftsutgiftene i 2021 blei 27,6 mill. høgare enn budsjettert. Lønsutgiftene inkludert sosiale 
utgifter blei 11,4 mill. kr høgare enn budsjettert. Overføringar og tilskot til andre blei samla 
sett 3,8 mill. over budsjett.  

Netto driftsresultat er brutto driftsresultat justert for finansinntekter og finanskostnadar. Netto 
driftsresultat blei på 19,9 mill. kr mot regulert budsjett på 14,5 mill.kr. Det utgjer 3,7 % av 
samla driftsinntekter. Avviket frå budsjett skuldast høgare inntekter enn planlagt og ikkje fullt 
så stor auke i utgiftene. 
 
Netto driftsresultat i prosent av driftsinntektene blir nytta som et mål på økonomisk 
handlingsfridom. Teknisk berekningutval (TBU) og KS tilrår at denne storleiken over tid bør 
liggje på rundt 1,75 prosent for å ha ein sunn økonomi. I fjor var netto driftsresultatet på 1,6 
%. Kommunen sitt måltal er sette til 1,25%. 

Pr 31.12.21 har Sveio kommune ei langsiktig gjeld utanom pensjonsforpliktingane på 513,2 
mill. kr. Startlån utgjer om lag 21,5 mill. kr av gjelda. I tillegg har kommunen netto 
pensjonsmidlar på 24,2 mill. kr. Totalt sett utgjer Sveio kommune si langsiktige gjeld, 
eksklusiv pensjonsforpliktingar 95,2 % av kommunens brutto driftsinntekter. Sveio kommune 
har pr 31.12.2021 ei netto lånegjeld på 71,1 % av driftsinntektene i følgje årsrapporten. 
Kommunen har som mål å ha ei netto lånegjeld på maks 80 %. Revisor har rekna netto 
lånegjeld til 69.5 %som er lite auka frå 67,6 %.I følgje KS er ei lånegjeld over 75 % rekna 
som høg.  
 
Vidare har kommunen som mål å ha ei netto renteeksponert gjeld på maksimalt 35 % av 
brutto driftsinntekter. Per 31.12.2021 var den på 22,9 %. 
 
Sveio kommune har 108,6 mill.r kr på frie driftsfond pr 31.12.21. I tillegg kjem 14,4 mill. kr 
på bundne driftsfond. Midlane på bundne driftsfond er mottekne av andre og kan berre nyttast 
til det føremål som er bestemt av givar. Sveio kommune har vedtatt eit mål om å har eit 
disposisjonsfond på minst 10 % av brutto inntekter, per 31.12.21 var disposisjonsfondet på 
20,4 % av inntektene. Dett rekneast som bra. 
 
Landet generelt 
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KOSTRA-tala frå SSB viser at kommunane i landet har eit samla netto driftsresultat i snitt på 
4,3 % i 2021. Det er ei auke, då snittprosenten i 2020 var på 2,7 %. Teknisk beregningsutvalg 
(TBU), kor både Kommunaldepartementet og KS er representert, har definert netto 
driftsresultat som det viktigaste nøkkeltalet for kommunane sin økonomi og tilrår ei netto 
driftsresultat på 1,75 prosent av brutto driftinntekter. Årets tal viser at i 2021 var det 251 av 
356 kommunar som klarte å innfri denne tilrådinga. Det er 47 fleire enn i 2020. Både 
KOSTRA-tall og rekneskapsundersøkinga til KS viser at spreiinga i netto driftsresultat er stor 
i heile landet. 
 
Totalt kunne 302 kommunar notere seg for eit netto driftsresultat betre enn 0 (null) i 2021, 
noko som er 15 fleire enn året før. I 2020 leverte 65 kommunar negativt netto driftsresultat, 
dette har i 2021 blitt redusert til 41 kommunar. 

Driftsresultata blant kommunane på Haugalandet ligg alle øve tilrådd nivå, med Sauda 
kommune lågast med 2 % og Suldal kommune med høgast med 18,7 %.  
 
Hovudforklaringa på den store auka i kommunane sine driftsresultat er skatteinngangen. Då 
skatteanslaga blei lagt hausten 2020, var ikkje effektane av pandemien kjent, og den 
kommunale skattøyren blei også mogeleg å setje opp for kommunane. Det viser seg no i 
etterkant at pandemieffekta på økonomien blei mindre enn frykta. 
 
Investeringsrekneskapen 
Sum utgifter i investeringsrekneskapen i 2021 blei på 53,4 mill. kr. Det var planlagt å 
investera for 179,9 mill. kr. Avviket mellom budsjett og rekneskap skuldast i all hovudsak 
tidsforskyving av investeringar. Forseinka investering i nytt badeanlegg og to brannstasjonar 
gjer særskilt store utslag. Det var planlagd å investera for høvesvis 38,5 og 31,1 millionar 
kroner i badeanlegg og brannstasjonar i 2021, medan det berre blei gjennomført investeringar 
for 2,5 mill. kr. 
 
Notar 
For at rekneskapen skal gje brukarane så god informasjon som mogleg er det viktig at tala i 
rekneskapen blir supplerte med notar som gjev tydeleg henvisning til kva element i 
årsrekneskapen dei knyter seg til. Vidare er det i KRS (kommunal rekneskapsstandard) nr 6 
lista opp ei rekkje notar som bør vera med i rekneskapen. 
Notane som er utarbeidde til rekneskapen i år er dei same som tidligare år. 
 
Årsmelding/årsrapport 
Etter lova skal det leggjast fram ei årsmelding/-rapport som skal gi opplysningar om tilhøve 
som ikkje går fram av rekneskapen og som er viktige i vurderinga av kommunen si 
økonomiske stoda og resultatet av verksemda, samt om andre forhold av vesentleg tyding for 
kommunen.  
Den skal gjere greie for  følgjande: 

a) forhold som er viktige for å bedømme den økonomiske utviklingen og stillingen, og om 
 den økonomiske utviklingen og stillingen ivaretar den økonomiske handleevnen over tid, 
 

b) vesentlige beløpsmessige avvik mellom årsbudsjettet og årsregnskapet, og vesentlige avvik  
fra kommunestyrets eller fylkestingets premisser for bruken av bevilgningene, 
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c) virksomhetens måloppnåelse og andre ikke-økonomiske forhold som er av vesentlig betydning 
 for kommunen eller fylkeskommunen eller innbyggerne, 
 

d) tiltak som er iverksatt og tiltak som planlegges iverksatt for å sikre en høy etisk standard, 
 

e) den faktiske tilstanden når det gjelder kjønnslikestilling, 
 

f) hva kommunen eller fylkeskommunen gjør for å oppfylle arbeidsgivers aktivitetsplikt  
etter likestillings- og diskrimineringsloven § 26. 

 
Årsrapporten gjer utfyllande opplysningar til det talmateriale som går fram av rekneskapen. 
Forklaringar på avvik er gjort nærare greie for i rapporten. 
I årsrapporten har rådmannen følgjande innleiing:  

 
Året 2021 var spesielt for Sveio kommune, som det har vore for resten av landet. Heile 
året har vore prega av arbeid med covid-19. Arbeidet med pandemien har for fleire av 
dei tilsette bevega seg frå å væra ei krise til å væra ein del av den vanlege drifta. Dette 
har i periodar tatt mykje tid og fokus. 
 

Når det gjeld økonomi har rådmannen følgjande kommentar: 
  
Netto driftsresultat enda på 19,9 millionar kroner. Dette er 3,7 % av brutto 
driftsinntekter. Det var eit betydeleg meirforbruk i tenestene, dette har motsvara seg i 
høgare inntekter – og då spesielt med auka skatteinntekter nasjonalt og lokalt. 

 
Revisor har i revisjonsmeldinga bekrefta at at meldinga inneheld dei opplysningar som lov og 
forskrift krev, og at opplysningane om økonomi stemmer overens med årsrekneskapen. 
 
Generelt om innhaldet i ei revisormelding 
Atterhald vert brukt når revisor ønskjer å gjera kommunestyret merksam på forhold som 
påverkar revisor sin konklusjon på den totale rekneskapen. Presisering vert brukt når revisor 
ønskjer å gjera kommunestyret merksam på forhold som ikkje påverkar revisor sin konklusjon 
om rekneskapen totalt. 
 
I årsoppgjersnotat kan revisor komme med merknader om forhold som er av ein slik karakter 
at han/ho finner grunnlag for å kommentere desse. Rådmannen skal då ha høve til å gje sin 
uttale.  
 
Revisor si revisjonsmelding  
Revisjonen har lagt fram si revisjonsmelding, dagsett 2. mai 2022. Revisor har avlagt så kalla 
rein melding eller standardberetning, dvs. utan atterhald eller presiseringar.  
 
Revisor konkluderer med at:  
 

Etter vår meining er kommunekassa sin årsrekneskap gitt i samsvar med lov og forskrift og gir i 
det alt vesentlege ei dekkande framstilling av den finansielle stillinga til kommunekassa per 31. 
desember 2021, og av resultatet for rekneskapsåret som vart avslutta per denne datoen, i samsvar 
med lov, forskrift og god kommunal rekneskapsskikk i Noreg. 
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Den konsoliderte årsrekneskapen gitt i samsvar med lov og forskrift, og gir i det alt vesentlege ei 
dekkande framstilling av den finansielle stillinga til Sveio kommune som økonomisk eining per 31. 
desember 2021, og av resultatet for rekneskapsåret som vart avslutta per denne datoen, i samsvar 
med lov, forskrift og god kommunal rekneskapsskikk i Noreg. 
.……. 
 

Revisor har, i tillegg til meldinga, også kome med eit årsoppgjersnotat. Dette 
årsoppgjersnotatet gjer ein oppsummering av årets revisjon og knytte ein del kommentarar til 
det framlagte årsrekneskapen og årsmeldinga. Ved interimsrevisjonen har dei kartlagt og testa 
nokre interne kontrollar, vidare utført kontrollar av vesentlege inntekt- og kostnadspostar. 
Revisor har ikkje i det vesentlege kome med noko som kommunen bør sjå nærare på.  
 
Kontrollen viser at kommunen ikkje heilt har tilfredsstillende rutiner slik Lov om offentlege 
anskaffinger gjer krav om. 
 
I konklusjonen skriv revisor: 
 

“Vår vurdering er at vi gjennom vår revisjon har oppnådd betryggende sikkerhet for 
at regnskapet ikke inneholder vesentlige feil. Gjennomgang av årsrapport og 
bokføringsrutiner har heller ikke avdekket vesentlige avvik.  
 
Det er tidligere avgitt en foreløpig beretning datert 19.04. om manglende gjennomført 
revisjon pga. sen regnskapsavleggelse. Denne beretningen kalles tilbake med en ny 
beretning datert 29.04.2022. Våre konklusjoner om årsregnskapet, årsberetningen, 
budsjettoppfølgningen og registrering og dokumentasjon av regnskapsopplysninger er 
positive.  
 
Kontrollutvalget har i henhold til Forskrift om kontrollutvalg og revisjon § 4 ansvaret 
for å påse at de merknader revisor har gjort, blir fulgt opp. Dette gjelder likevel ikke 
merknader vedrørende løpende forbedring og effektivisering av normal drift. For 2021 
er det etter vår vurdering ikke avdekket forhold som kontrollutvalget plikter til å følge 
opp i forhold til regnskapsavleggelsen». 
 

 
Meldinga frå revisor dannar grunnlaget for om den oppfølginga kontrollutvalet eventuelt må 
foreta i medhald av kommunelova § 24-7. Kontrollutvalet skal vurdere om dei vil ha 
tilbakemelding frå administrasjonen på merknaden i revisjonsrapporten eller noko anna 
revisjonen tar opp i møtet. 
 
Sekretariatet sine kommentarer 
Sekretariatet meiner ut frå det tilsendte ikkje at det er naudsynt å be om nokon tilbakemelding. 
 
Ass. rådmann/økonomisjef vil i kontrollutvalsmøtet gje ei nærmare gjennomgang om kva som 
ligg bak årets resultat.  
 
Vidare vil revisor gje ei munnleg orientering i møtet om innhaldet om revisjonen gjennom 
året og av årsoppgjeret. 
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Kontrollutvalet sin uttale 
Med bakgrunn i dette held sekretariatet seg til dei dokumenta som kommunen har oversendt, 
og årsoppgjersnotat og revisjonsberetning frå revisor. 
 
Vedlagt saka følgjer sekretariatet sitt framlegg til uttale til årsrekneskapen og årsmeldinga 
som vedlegg 1.  
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet må elles vurdere om det er forhold i årsrekneskapen dei vil 
spesielt kommentere i sin uttale til kommunestyret, basert på dokumenta i saka og orienteringa 
gjeve i møtet. 
 
 
Aksdal, 03.05.22 
 
 
Toril Hallsjø (sign.) 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
 
 

34



 
 
Til kommunestyret i Sveio 
 
 
Uttale til årsrekneskap og årsmelding 2021 – Sveio kommune 
 
Innleiing 
Kontroll- og kvalitetsutvalet har i møte 09.05.22, sak 11/22 handsama årsrekneskap og 
årsrapport for 2021 for Sveio kommune, samt tilhøyrande revisjonsmelding dagsett 02.05.22. 
Rekneskapen består av driftsrekneskap, investeringsrekneskap, balanserekneskap, 
økonomiske oversyn, noteopplysningar og pliktige budsjettopplysningar. 
 
Grunnlaget for uttalen  
Grunnlaget for handsaminga har vore den avlagde årsrekneskapen med notar,  
årsoppgjersnotat dagsett 02.05.22, revisjonsmelding dagsett 02.05.22 som erstattar tidlegare 
dagsett 19.04.22 og rådmannen sin årsrapport 2021. I tillegg har oppdragsansvarleg revisor 
og ass./rådmann/økonomisjef supplert kontrollutvalet med munnleg informasjon om aktuelle 
problemstillingar under handsaminga av årsrekneskapen og årsrapport i utvalet. 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet sin uttale:  
 
Sveio kommune har i 2021 eit positivt netto driftsresultat med 9,7 mill. kr, som utgjer 3,7 % 
av driftsinntektene. Det er eit betre resultat enn i fjor, som var på 1,6 %, og resultatet i år er 
vesentleg øve teknisk berekningsutval sin tilrådde resultatmargin på 1,75%. 
 
Under tilvising til utvalet sin eigen gjennomgang av dokumenta og revisjonsmeldinga for 
2021, meiner kontrollutvalet at årsrekneskapen og årsrapporten for 2021 totalt sett gjer eit 
forsvarleg uttrykk for resultatet av kommunen si verksemd for 2021 og for kommunen si 
økonomiske stoda pr. 31.12.21. 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet er ikkje kjent med andre forhold, som er komme fram i dialog 
med revisor, som kunne hatt noko å seie for utvalet sin uttale, jf. kommuneloven § 11-2. 5  

Ut over ovannemnde og det som går fram av saksframlegget til kontrollutvalet, samt revisors 
orientering om revisjonsarbeidet og revisjonsmeldinga, har ikkje kontrollutvalet merknader 
til årsrekneskapen til Sveio kommune for 2021. 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet tilrår at kommunestyret godkjenner Sveio kommune sin 
årsrekneskap og årsmelding for 2021. 

Sveio, 09.05.22 
 
 
Arne Valen 
Leiar av kontroll- og kvalitetsutvalet 
 
 
Kopi: Formannskapet 
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SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnr 
Kontroll- og kvalitetsutvalet 09.05.22 12/22 
Formannskapet 30.05.22 
Kommunestyret 13.06.22 

Saksansvarleg: Arkivkode: Arkivsak: 
Toril Hallsjø 212 

RYVARDEN KULTURFYR KF - REKNESKAP OG ÅRSMELDING 2021 

Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtek uttale til Ryvarden Kulturfyr KF sitt rekneskap for 
2021, slik den ligg føre.  

Sveio kontroll- og kvalitetsutval vil tilrå at kommunestyret godkjenner Ryvarden Kulturfyr FK 
sitt årsrekneskap og årsmelding for 2021.  

Vedlegg: 
1. Framlegg til uttale  om Ryvarden KF
2. Revisjonsmelding frå Rogaland Revisjon IKS xx.04.22
3. Rekneskap 2021 (øknomisk oversyn, driftsrekneskap og balanserekneskap)
4. Årsrapport 2021, dagsett 23.02.22, motteken 02.05.22

Saksorientering:  
I forskrift om kontrollutval og revisjon § 3 står det følgjande: 

«Kontrollutvalget skal uttale seg til kommunestyret eller fylkestinget om 
årsregnskapene og årsberetningene før formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til 
vedtak».  

Når kontrollutvalet har fått framlagt revisjonsmeldinga frå revisor, skal utvalet avgi uttale om 
årsrekneskapen før han blir vedtatt av kommunestyret. Uttalen skal gjevast til kommunestyret 
med kopi til formannskapet. Kopi av uttalen skal vera formannskapet i hende tidsnok til at det 
kan takast omsyn til han før dette organet gir si innstilling om årsrekneskapen til 
kommunestyret.  
Grunnlag for kontrollutvalet sin uttale:  
Grunnlaget for handsaminga i kontrollutvalet er den avlagde årsrekneskapen, styret si 
årsmelding, revisjonsmeldinga, dagsett xx15.04.22  

Rekneskap er lagt fram av Sveio kommune v/rådmannen. Årsrapporten er sendt styret i 
Ryvarden Kulturfyr KF til godkjenning. Rekneskapen viser eit positivt netto driftsresultat 
på kr  115.244. Næmare om drifta og økonomi går fram i årsrapport.  
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Frå rapporten vert følgjande tatt inn frå styret og dagleg leiar si konklusjon: 
  

Drifta er sårbar, da Ryvarden i stor grad har ei sesongbetont drift, som også i 2021 vart 
begrensa, men noko mindre enn året før. 
I tillegg har Ryvarden låg fast bemanning sett i forhold til arbeidsoppgåver og 
forventningar, og med svake økonomiske musklar er ei utfordring å auke 
konkurransekrafta i høve til andre tilbydarar i marknaden. Dette gir utfordringar knytt til 
å oppnå eit positivt driftsresultat. Dette året har likevel gitt oss erfaring som positivt kan 
dras nytte av i vidare arbeid. 
 
Ryvarden Kulturfyr KF har i 2021 hatt 9 personar som er fast tilsett. 1 person i 75 %, 1 
person i 20%, 1 person i 10% og 6 personar i 4 % stilling. I tillegg 1 person i engasjement.  
 
Potensialet på Ryvarden er stort, og syner moglegheiter for framtida. For å ta ut fullt 
potensiale framover, må ein reindyrka, vidareutvikla og sikra konkurransefortrinna som 
ligg i dagens driftsmodell. Ryvarden Kulturfyr har pr. i dag fortsatt for liten 
overnattingskapasitet, spesielt sett i forhold til utleige til næringslivet. Vidare utvikling av 
bygningsmassen må også vurderast for å ta ut fullt potensialet. 
 
I tillegg ser vi auka trend i å bruke Ryvarden som arena for vielser. Ryvarden er eit mykje 
brukt utfartsmål for turgåarar. Ryvarden har eit svært stort besøk av barnefamiliar på 
opne kafédagar. Ei målgruppe som er verdt å satse vidare på, og utvikle med ulike 
aktivitetar. 
 

Innhaldet i revisor si melding 
Atterhald blir brukt når revisor ønskjer å gjera kommunestyret merksam på forhold som 
påverkar revisor sin konklusjon på den totale rekneskapen. Presisering blir brukt når revisor 
ønskjer å gjera kommunestyret merksam på forhold som ikkje påverkar revisor sin konklusjon 
om rekneskapen totalt.  
I revisjonsrapport kan revisor komme med merknader om forhold som er av ein slik karakter 
at han/ho finn grunnlag for å kommentere det/de. Leiinga skal då ha hatt høve til å gje sin 
uttale. 
I revisjonsmeldinga er det ikkje tatt inn atterhald eller presiseringar. Det er heller ikkje levert 
nokon revisjonsrapport. 
 
Revisor konkluderar med at: 

Etter vår mening er årsregnskapet avgitt i samsvar med lov og forskrifter og gir i det alt 
vesentlige en dekkende fremstilling av den  finansielle stillingen til Ryvarden Kulturfyr KF per 31. 
desember 2020 og av resultatet for regnskapsåret  som ble  avsluttet  per denne datoen i samsvar 
med lov, forskrift og god kommunal rekneskapsskikk i Norge. 
 

Kontrollutvalet sin uttale 
Med bakgrunn i dette held sekretariatet seg til dei dokumenta (årsrekneskap og årsmelding) 
som kommunen/styret har oversendt, og til  revisjonsberetning og årsoppgjersnotat frå revisor. 
 
Vedlagt saka følgjer sekretariatet sitt framlegg til uttale til årsrekneskapen og årsmelding 
(vedlegg 1).  
 
Aksdal, 02.05.22 
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Toril Hallsjø 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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Til kommunestyret i Sveio 
 
 
Uttale til årsrekneskap og årsmelding 2021 - Ryvarden Kulturfyr 
KF  
 
Innleiing 
Kontroll- og kvalitetsutvalet har i møte 09.05.22, sak 12/22 handsama årsrekneskapen og 
årsrapport for 2021 for Ryvarden Kulturfyr FK, samt tilhøyrande revisjonsmelding dagsett 
02.05.22 som erstattar tidligare melding dagsett 19.04.22. 
Rekneskapen består av  økonomisk oversyn drift og investering, balanse pr. 31.12.21 og 
noteopplysningar. 
 
Grunnlaget for uttalen  
Grunnlaget for handsaminga har vore den avlagde årsrekneskapen med notar, 
revisjonsmelding og styret sin årsrapport 2021. I tillegg har revisor og økonomisjef supplert 
utvalet med munnleg informasjon under handsaminga av rekneskapen i utvalet. 
 
Kontrollutvalet sin uttale: 
 
Ryvarden Kulturfyr FK har i 1eit positivt netto driftsresultat med kr 115.244. Det er eit klårt 
betre resultat enn i fjor, kor driftsresultatet var på kr – 91.482. Årets resultat må sjåast i ljos 
av fjorårets pandemi som førte til noko innskrenka drift. 
 
Føretaket har eit uinndekka lån hos Sveio kommune på kr 138.486.   
 
Under tilvising til utvalet sin eigen gjennomgang av dokumenta og revisjonsmeldinga for 
2021, meiner kontrollutvalet at årsrekneskapen og årsrapporten for 2021 totalt sett gjer eit 
forsvarleg uttrykk for resultatet av føretaket si verksemd for 2021 og for føretaket si 
økonomiske stoda pr. 31.12.21. 
 
Utvalet er ikkje kjent med andre forhold, som er kome fram i dialog med revisor, som kunne 
hatt noko å seie for utvalet sin uttale, jf. kommuneloven § 11-2.  Ut over ovannemnde og det 
som går fram av saksframlegget til kontroll- og kvalitetsutvalet, samt revisors orientering om 
revisjonsmeldinga, har ikkje utvalet  andre merknader til årsrekneskapen til Ryvarden 
Kulturfyr for1. 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet tilrår at kommunestyret godkjenner Ryvarden Kulturfyr FK sitt 
årsrekneskap og årsrapport for 2021. 

Sveio, 09.05.22 
 
 
Arne Valen 
Leiar av kontroll- og kvalitetsutvalet 
 
 
Kopi: Formannskapet 
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Regnskap Buds(end) Regnskap
2021 2021 2020

Ansvar: 15000 RYVARDEN

10100 FAST LØN 539.841,33 540.000,00 591.095,39

10300 EKSTRAHJELP 472.637,02 325.000,00 277.213,93

10310 LØRDAG/SØNDAG TILLEGG 59.508,40 55.000,00 39.771,20

10311 KVELD/NATT-TILLEGG VARIABEL 2.838,08 1.000,00 1.724,80

10312 HELLIGDAGSTILLEGG 26.056,76 34.000,00 18.461,19

10400 OVERTID 1.212,86 0,00 0,00

10511 SK.PLIKTIG KM-GODTGJERSLE 785,78 1.400,00 1.169,92

10599 PERIODISERING LØN -67.366,00 0,00 67.366,00

10800 GODTGJERSLE FOLKEVALDE-STYRET 32.150,00 40.600,00 39.950,00

10904 ULYKKE- OG GRUPPELIVSFORIKRING 1.806,00 2.500,00 2.116,00

10906 PENSJON KLP (ARB.GJ.DEL) 171.641,30 149.000,00 147.781,33

10990 ARBEIDSGJEVARAVGIFT 185.128,69 150.000,00 149.067,14

10999 Redusert aga pga Korona 0,00 0,00 -7.572,00

11000 KONTORMATERIELL/KONTORREKVISITA 685,84 1.000,00 1.109,60

11150 MATVARER KAFE-ARRANGEMENT 171.946,97 163.000,00 118.405,98

11152 MATVARER - EKSTERNT FIRMA 8.000,00 0,00 0,00

11200 ANNA FORBRUKSMATERIELL - DIVERSE 2.546,08 1.500,00 1.221,09

11201 ANNA FORBRUKSMATERIELL - KUNST 495,06 1.500,00 675,84

11204 REINGJERINGSMIDLER/PAPIR/PLAST 11.170,53 10.000,00 12.553,88

11205 UTGIFTSDEKNING, HOTELL,OPPHALD MØTE (IKKJE KURS)- IKKJE OPPGÅVEPLIKTIG4.570,40 0,00 49,28

11206 ANNA FORBRUKSMATERIELL - KAFE 5.841,96 6.000,00 5.605,38

11207 PROSJEKT 29.200,00 76.400,00 12.600,00

11209 VELFERDSTILTAK 0,00 1.000,00 0,00

11300 BANKTENESTER 14.310,99 12.000,00 10.181,83

11301 PORTO 919,84 500,00 357,60

11303 MOBILTELEFON 4.394,85 4.000,00 3.699,94

11304 DATAKOMMUNIKASJON 5.823,52 9.800,00 5.348,00

11400 ANNONSER / REKLAME 1.575,00 11.000,00 8.814,00

11402 GÅVE VED REPRESENTASJON 435,00 0,00 530,00

11404 MARKNADSFØRING 596,00 8.000,00 5.650,00

11500 KURSAVGIFTER,HOTELL VED KURS,OPPLÆRING - IKKJE OPPGÅVEPLIKTIG590,00 6.000,00 4.400,00

11601 KØYREGODTGJERSLE 5.231,10 10.000,00 7.753,90

11700 TRANSPORTUTGIFTER - KUNSTUTSTILLINGAR 1.229,00 1.000,00 0,00

11701 UTGIFTER TIL FLY, TOG, BUSS, PARKERING, TAXI, FERJE, BOM, PARK ETC0,00 500,00 0,00

11704 VEDLIKEHALD / SERVICE 6.773,60 1.000,00 0,00

11800 ENERGI (STRØM, OLJE, PARAFIN.VED ...) 61.359,06 45.000,00 39.437,29

11853 ALARM / VAKTHALD 0,00 5.000,00 0,00

11854 FORSIKRING BYGG/ANLEGG/EIENDOM/MASKIN/UTS.TYR1.301,00 1.300,00 1.301,00

11950 AVGIFTER, GEBYR, LISENSER 16.009,40 13.000,00 17.252,00

11951 KONTINGENTAR 4.740,00 5.800,00 7.760,50

11952 KOMMUNALE AVGIFTER 10.337,60 12.500,00 9.890,40

11953 DRIFTSAVTALER, LISENS EDB 30.059,92 27.000,00 21.259,92

12000 INVENTAR OG UTSTYR 16.305,14 19.000,00 8.941,03

12002 TEKNISK INVENTAR, MOBILTELEFONAR OG UTSTYR0,00 0,00 7.746,40

12004 KUNST FOR VIDARESALG 59.510,07 52.000,00 14.876,78

12200 LEIGE AV MASKINAR/UTSTYR 7.534,00 7.500,00 8.520,57

12500 MATERIALER 687,20 1.000,00 0,00

12502 MATERIALER LØPANDE VEDLIKEHALD 432,80 500,00 0,00

12700 KONSULENTTENESTER 32.400,00 1.600,00 0,00

13800 TENESTER FRÅ KOMMUNEN 120.000,00 120.000,00 120.000,00

14700 OVERFØRING OPPGJER KUNSTUTSTILLINGAR186.153,50 175.500,00 174.834,00

14701 OVERFØRING OPPGJER KOMMISJONSSAL 160.943,80 160.000,00 128.353,70

14702 OVERFØRING-UNDERHALDNING/KULTURELLE INNSLAG0,00 15.000,00 29.458,00

15002 FORSINKELSESRENTER 41,42 100,00 170,75

15300 DEKNING AV TIDLEGARE ÅRS NEGATIVE DRIFTSRESULTAT42.797,76 0,00 23.757,00
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Regnskap Buds(end) Regnskap
2021 2021 2020

15400 AVSETJING TIL DISPOSISJONSFOND 102.146,81 0,00 0,00

Sum utgifter 2.555.335,44 2.284.500,00 2.140.660,56

16200 AVGIFTSFRITT SAL- KUNST, UTSTILLINGAR -301.690,00 -270.000,00 -260.843,25

16201 AVGIFTSFRITT SAL- KUNST, KOMMISJONSSAL-378.949,70 -280.000,00 -235.562,00

16202 AVGIFTSFRITT SAL - KUNSTKORT, ETC. -15.704,00 -15.000,00 -14.865,00

16209 GEBYRINNTEKTER -35,00 -100,00 -70,00

16291 BILLETTINNTEKTER -33.920,00 -25.000,00 -38.550,00

16300 LEIGEINNTEKTER GALLERI -70.908,03 -24.000,00 -54.964,37

16301 LEIGEINNTEKTER OVERNATTING -402.748,53 -342.000,00 -280.023,68

16503 KAFESAL -495.220,62 -595.000,00 -393.137,23

16504 SERVERING ARRANGEMENT -96.348,80 -20.000,00 -29.924,80

17100 REFUSJON SJUKELØN FRÅ FOLKETRYGDA -2.826,00 0,00 -68.472,00

17500 REFUSJON FRÅ KOMMUNAR -50.327,00 -63.000,00 -52.343,24

17700 REFUSJON FRÅ ANDRE -2.317,00 0,00 -200,00

18100 ANDRE STATLEGE OVERFØRINGAR -61.751,00 0,00 0,00

18800 OVERFØRING FRÅ EIGEN KOMMUNE -602.797,76 -560.000,00 -573.757,00

18900 OVERFØRINGAR FRÅ ANDRE -7.500,00 -10.000,00 -19.500,00

19000 RENTEINNTEKTER -2.592,00 -4.000,00 -3.208,00

19400 BRUK AV DISPOSISJONSFOND 0,00 0,00 -58.582,79

19500 BRUK AV BUNDNE FOND -29.700,00 -76.400,00 -56.657,20

Sum inntekter -2.555.335,44 -2.284.500,00 -2.140.660,56

Sum ansvar: 15000 RYVARDEN 0,00 0,00 0,00

T O T A L T 0,00 0,00 0,00
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Noter – rekneskap 2021 

Ryvarden Kulturfyr KF 

 
 

Note 1 – Årsverk og lønn 

Ryvarden har i 2021  hatt 2 deltidstilsette  i 75% og 20% stilling.  

1 tilsette i 10% stilling og 7 små 4% stillingar.  

Lønnskostnader  kr. 1.100.881-. Av dette utgjer lønn til dagleg leiar kr. 450.000,- 

Arbeidsgiveravgift, totalt 185.128 -  Pensjon 171.641. 

 

 

Note 2 –avsetjing og bruk av fond 

 

  Saldo 1/1 Bruk 2021 
Avsetning 

2021 Saldo 31/12 

DISPOSISJONSFOND 16 917   102 147 119 064 

BUNDNE DRIFTSFOND 76 400 29 700 0 46 700 

UBUNDNE INVESTERINGSFOND 0   0 0 

BUNDNE INVESTERINGSFOND 0 0 0 0 

Sum 93 317 29 700 102 147 165 764 

 

Grunna reglar i kommuneloven er rekneskapen gjort opp i balanse.  

Ryvarden hadde i 2021 eit mindreforbruk på kr. 102.146,81 – avsett til disposisjonsfond. 

 

 

Note 3 – Inntekter 

Driftstilskot frå Sveio kommune kr. 440.000 – vedteke av Sveio kommunestyre.  

Utover dette har Ryvarden inntekter frå sal, fordelt følgjande: Kunst 696.343 – Overnatting 

402.748 – Galleri + kafé  662.476 – Anna 148.350 

 

 

Note 4 – Varebeholdning pr. 31.12.2021 

Ryvarden Kulturfyr KF har følgjande beholdning av varer som tidlegare er utgiftsført, og som 

er salgsvarer. Desse verdiane er ikkje vist i balansen. 

Glasskunst/keramikk    kr.  29 684,-  

Ryvardensmykker    kr.    3 800,- 

Bøker      kr.  12 361,- 

Saueskinn     kr.    7 610,- 

Anna billedkunst    kr.    7 800,- 

 

Totalt      kr.  61 255,- 
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ÅRSRAPPORT DRIFTSÅRET 2021 
 
Styret som er valt av kommunestyret i Sveio har hatt følgjande samansetjing  
Rune Teikari, styreleiar 
Asle G. Halleraker, nestleiar 
Ingrid P. Furdal 
Vibeke Enerstvedt 
Norunn Jensen 

 
Målsetjing for verksemda 
Ryvarden Kulturfyr skal vera eit kulturelt fyrtårn  for Vestlandet. Ryvarden skal tilby kunst- og kultur 
opplevingar innafor ei breitt spekter til ulike aldersgrupper og med ulike interesser. 

 
Arbeidsmål 2021 
Kortfatta oppsett av arbeidsmåla for verksemda: 
Betre inntening i verksemda er avgjerande for vidare drift.  
Tiltak for effektivisering av drift og marknadsføring er avgjerande for inntening. 
 

 Oppretthalde dager ope kafé som i 2020, med sommarope i juli 

 Forsetje å sjå alternativ drift og prioriteringar ved evt nedstenging (covid) 

 Spissa marknadsføring retta mot aktuelle marknader   
 Halde fram og gjerne vidareutvikle konseptet med Fullmånekveldar. 

 Tiltak retta mot bredda i segmentet, turgåarar og barnefamiliar 

 Vidareutvikling av galleributikk 

 Synleggjere og bruke meir av vår historie og unike plassering i møte mellom land og hav 

 
Tal frå driftsrekneskapen 2021 

Ansvar  

Rekneskap 
2020 

Rekneskap 
2021 

Budsjett 2021 Avvik 2020 

Lønsutgifter 1 328 145 1 426 240 1 298 500 -127 740 

Andre driftsutgifter 812 516 1 026 949  *    986 000          1 850 

Driftsinntekter 2 140 661 2 555 335 2 284 500   125 890 

Netto driftsresultat 0 102 146 0 0 

 

* Inkl. dekning av tidlegare års negative resultat kr. 42.797,- 
Resultat eksterne finanstransaksjoner kr. 2 550,58 
 

  2017 2018 2019 2020 2021 

Kunstnarar med utstilling 6 19 16 6 5 

Tal utstillingar 6 7 7 5 5 

Brutto omsetnad kunst 718460 431 541 418995 511270 696343 

 
Arbeid gjennom året 
Ryvarden Kulturfyr har eit kontinuerlig fokus på tiltak innan effektivisering og inntening. 
Ryvarden KF mottok i 2021 kr. 440.000,- i driftstilskot frå Sveio kommune.  
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Ryvarden Kulturfyr KF har som svært mange andre 
reiselivsbedrifter også i 2021 hatt ein annleis og 
utfordrande år. Pga Covid 19. Dog ikkje like mykje 
nedstengt som i 2020. 
Galleriet var heilt nedstengt frå 18. mars til 16. april, 
men det vart drifta kiosk frå atelieret frå 27. mars og 
fram til og med 17. april. Utleige av fyrmesterbolig gjennom heile året med smitteverntilpasninger. 
Drifta tapte inntekter i denne perioden mars og april, og vidare utover året. Dette som følgje av at 
galleriet var stengt bl.a. i heile påska, og vidare smitteverntiltak som resulterte tapte lukka 
arrangement. 
Ryvarden har gjennom resten av året klart å hente tilbake noko av inntektene som uteblei. 
Dette i all hovudsak på kunstsal, kafé,  og overnatting i fyrmesterbustaden. Nordmenn ferierte også i 
2021 i eige land. Det vart gjennomført 1 Fullmånekveld og 1 lunsjkonsert.  I tillegg vart Ryvarden 
Kulturfyr brukt som arena for Sveio kommunes «Middag for eldre» 3 dagar i august. 

 
Vurdering i forhold til arbeidsmål 

 Oppretthaldt tilnærma normalt driftsnivå frå og med 17. april. 
Sommaren 2021 auka vi tal opne dagar i galleri og kafé. Ope alle dagar, med unnatak av 
mandagar. 

 Tiltak og aktivitet retta mot bredda i segmentet, turgåarane og fokus på marknadsføring 

 Fleire konserter og Fullmånekvelder på hausten måtte kansellerss. 

 Vidareføring og utvikling av galleributikk vart gjennomført 
Konklusjon 

Drifta er sårbar, da Ryvarden i stor grad er ei sesongbetont drift,  som også i 2021 vart begrensa, 
men noko mindre enn året før.  
I tillegg har Ryvarden låg fast bemanning sett i forhold til arbeidsoppgåver og forventningar, og med 
svake økonomiske musklar er det ei utfordring å auke konkurransekrafta i høve andre tilbydarar i 
marknaden. Dette gir utfordringar knytt til å oppnå eit positivt driftsresultat. 
Dette året har likevel gitt oss erfaring som positivt kan dras nytte av i vidare arbeid.  
Ryvarden Kulturfyr KF har i 2021 hatt 9 personar som er fast tilsett. 1 person i 75% , 1 person i  
20 %, 1 person i 10%  og 6 personar i 4% stilling. I tillegg 1 person i engasjement. 
 
Potensialet på Ryvarden er stort, og syner moglegheiter for framtida. For å ta ut fullt potensiale 
framover, må ein reindyrka, vidareutvikla og sikra konkurransefortrinna som ligg i dagens 
driftsmodell.  
Ryvarden Kulturfyr har pr. i dag fortsatt for liten overnattingskapasitet, spesielt sett i forhold til 
utleige til næringslivet. Vidare utvikling av bygningsmassen må også vurderast for å ta ut fullt 
potensialet. 
I tillegg ser vi auka trend i å bruke Ryvarden som arena for vielser. 
Ryvarden er eit mykje brukt utfartsmål for turgåarar. Ryvarden har eit svært stort besøk av 

barnefamiliar på opne kafédagar. Ei målgruppe som er verdt å satse vidare på, og utvikle med ulike 
aktivitetar.  
 
Ryvarden Kulturfyr KF, 23. februar  
Rune Teikari (s.)      Gunn Bente Håvardsholm (s.) 
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Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 1 av 2 

 
SAKSGANG 

Utval Møtedato Saksnr 
Kontroll- og kvalitetsutvalet  09.05.22 13/22 
   
 
Saksansvarleg: Arkivkode: Arkivsak: 
Toril Hallsjø 212  
    
 
FORENKLA ETTERLEVINGSKONTROLL FOR 2021 – REVISOR SI 
ATTESTASJON OM ØKONOMIFORVALTNINGA 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak:  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar vedlagte attestasjonsuttale frå Rogaland Revisjon IKS om 
økonomiforvaltninga for 2021 til orientering.  
 
 
Vedlegg: Revisor si attestasjonsuttale om økonomiforvaltninga i Sveio 2021, dagsett 02.05.22 
 
Bakgrunn 
I følgje kommunelova § 23-2 skal kontrollutvalet bl.a. påse «….at det føres kontroll med at 
den økonomiske forvaltning foregår i samsvar med gjeldende bestemmelser og vedtak….».  
 
Videre står det i kommuneloven § 24-9 om kontroll med økonomiforvaltningen følgende: 

«Regnskapsrevisor skal se etter om kommunens eller fylkeskommunens 
økonomiforvaltning i hovedsak foregår i samsvar med bestemmelser og vedtak. 

Revisor skal basere oppgaven på en risiko- og vesentlighetsvurdering, som skal legges 
fram for kontrollutvalget. Revisor skal innhente tilstrekkelig informasjon til å vurdere 
om det foreligger brudd på lover, forskrifter eller vedtak, der bruddet er av vesentlig 
betydning for økonomiforvaltningen. 

Revisor skal senest 30. juni avgi en skriftlig uttalelse til kontrollutvalget, med kopi til 
kommunedirektøren, om resultatet av kontrollen.» 

 
Lovforarbeida visar til intensjonen at revisor innanfor ei avgrensa ressursramme kan bidra til å 
førebygge svakheiter og sikre at kommunen følgjer sentrale bestemmelser og vedtak på 
økonomiområdet. Dette vil byggje opp under god økonomiforvaltning, openheit og tillit til 
forvaltningspraksis og kan også gje kontrollutvalet eit betre grunnlag til å tinge 
forvaltningsrevisjon og andre undersøkingar.  
 
Det er sagt at revisor skal ha ei brei tilnærming, men likevel at kontrollen skal gjerast innanfor 
ei avgrensa ressursramme. Dette vil mellom anna krevje ei god risiko- og vesentlegsvurdering 
hos revisor.  
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Eksemplar på områder/tema for mulig forenkla etterlevingskontroll er innan: 
  

• Sjølvkost 
• Offentlege anskaffingar 
• Offentleg støtte 
• Etterleving GDPR 
• Driftstilskot til private barnehagar 
• Tilskot/overføringar til private 
• Kontraktsoppfølging. 

 
Uttale for 2021 
Revisor orienterte utvalet i møtet 31.01.22, sak 4/22 om deira risiko- og vesentlegvurderingar 
og at dei vurderte gåver, representasjon, bevertning og reiserekningar var det mest aktuelle 
tema i år.  
 
Rogaland Revisjon IKS har gjeve si uttale, dagsett 05.02.22, for Sveio kommune om perioden 
01.01-31.12.21.  Attestasjonsuttalen følgjer vedlagt.  
Revisor konkluderer med:  
 
Konklusjon 
«Basert på de utførte handlingene og innhentede bevis er vi ikke blitt oppmerksomme på noe 
som gir oss grunn til å tro at Sveio kommune ikke i det alt vesentlige har etterlevd 
bestemmelsene for behandling av gaver, bevertning, reiser og representasjon etter 
bokføringsloven, bokføringsforskriften og skattebetalingsforskriften. 
 
Grunnlag for  konklusjon 
Revisjonens kontrollhandlinger avdekket at regelverket i hovedsak etterleves, men at det er 
noen svakheter vedrørende opplysninger knyttet til reiserute, hvor det er benyttet stedsnavn 
istedenfor spesifikk adresse for reisens avreisested til reisens ankomststed.  
Resultat av kontroller:  
 
Gave, velferdstiltak og bevertning  
Det er kontrollert 40 bilag  
• 3 bilag manglet opplysning om mottakere  
Det er et avvik på 7,5 % av bilagene  
 
Reiser, hotellutgifter (behandlet utenfor lønnssystemet)  
Det er kontrollert 20 bilag  
• 2 bilag mangler opplysning om formål/arrangement.  
Det er et avvik på 10 % av bilagene  
 
Reiseregninger  
Det er kontrollert 25 bilag  
• 12 bilag angir stedsnavn for avreise/ankomststed og ikke adresse». 
 
Revisor vil gje ei munnleg orientering til utvalet.  
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Sekretariatet sine kommentarer 
På bakgrunn av det som er oversendt, vil sekretariatet tilrå at utvalet tar kontrollen og uttalen 
til Rogaland Revisjon IKS til orientering. 
 
 
Aksdal, 03.05.22  
 
 
Toril Hallsjø (sign.) 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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SAKSGANG 
Utval Møtedato Saksnr 
Kontroll- og kvalitetsutvalet 09.05.22 14/22 

Saksansvarleg: Arkivkode: Arkivsak: 
Toril Hallsjø 216 

REFERAT- OG ORIENTERINGSSAKER 09.05.22 

Sekretariatet sitt forslag til vedtak: 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar referatsakene 18 – 32 til orientering.  

Sveio kontroll- og kvalitetsutval  visar til henvendinga frå Sveio eldreråd om oppretting av 
kommunal klagenemnd og utvalet vurderar det som ei sak utvalet ikkje vil følgje opp då saka 
ligg utanfor utvalet sitt mandat. 

Vedlegg: 

18. Statusrapport pr. mai 2022
19. Løypemelding frå Rogaland Revisjon om forvaltningsrevisjonsprosjekt «Planarbeid»
20. Kommunestyrevedtak 21.02.22, sak 19/22 –  Nyval av kontroll- og kvalitetsutvalet
21. Kom.styrevedtak 21.02.22, sak 20/22 – Årsmelding 2021
22. Represntanskapsmøte 08.04.22 -  Samarbeidsrådet for Sunnhordland 08.04.22
23 Representantskapsmøte 22.04.22 kl. 09.00 – Haugaland brann og redning IKS
24. Representantskapsmøte 25.04.22 kl. 16.00 – Haugaland Kontollutvalgssekretariat IKS
25. Representantskapsmøte 29.04.22 kl. 08.00 – Haugaland Vekst IKS (Teams)
26 Generalforsamling 29.04.22  kl. 10.00 – Haugaland Kraft AS
27 Sak til kontrollutvalet frå leiar av Sveio eldreråd om kommunal klagenemnd 28.03.22
28. Førebels svar til Sveio Eldreråd 31.03.22
29.Medlemsinfo frå FKT – mars 2022t
30. KMD si organisasjonsbase « Kontrollutvalgene har fått mer å gjøre»
31. «Nå skal det bli lettere å måle kommunens bærekraft» - Kommunal Rapport 10.03.22
32. Oppsummering frå samlinga på Solstand, Os v/utvalsleiar

Saksorientering 
Vedlagt følger dei opplista tema (brev, melding og liknande) til kontrollutvalet til orientering. 

Til pkt 27 
Viser til henvendinga frå John Gustav Eilerås, leiar av Sveio eldreråd  om oppretting av 
klagenemnd  I brevet er det står følgjande:  

Sveio eldreråd ønsker å vera med å legga tilhøva til rette slik at våre eldre skal kjenna 
seg trygge og evrdsette. 
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Eldrerådet har fått fleire bekymringsmeldingar frå eldre og pårørande som har fått 
avslag på søknad om plass på Sveio omsorgssenter (SOS), både når det gjeld fast plass 
og korttidsplass. Dette gjeld òg tildeling av leilegheit på Austbakken.  
Det er tenestekontoret i Sveio kommune som etter eiga vurdering tildeler plassar. Etter 
eit avslag har søkar rett til å klaga på avgjerda. Klagen går til behandling hos dei same 
som har fatta vedtak om avslag.  

Blir klagen ikkje tatt til følge etter ny vurdering av tenestekontoret, går klagen vidare til 
Statsforvaltaren i Vestland. Dette tar tid, og tida kjennest vond og lang for den som treng 
hjelp. Dei eldre, sjuke søkarane kjenner seg ofte hjelpelause i systemet.  

Derfor ønsker eldrerådet at kommunen opprettar ei uhilda klagenemnd for søkarar til 
SOS. Klagenemnda bør settast saman av medlemmer som har ulik kompetanse, for 
eksempel lege, sjukepleiar, sosionom, representant frå eldrerådet eller 
pårørandeforeininga og ein politikar.  

Dei som har fått avslag frå tenestekontoret kan då få avslaget behandla av den 
kommunale, uhilda klagenemnda, og mange vil forhåpentlegvis sleppa at saka går vidare 
til Statsforvaltaren. Det er Sveio kommune som kjenner dei eldre innbyggarane sine best, 
ikkje Statsforvaltaren i Vestland.  

Ei ordning med kommunal klagenemnd vil spara tid, og søkarane vil føla seg tryggare og 
respekterte. 

Avsendar fekk førebels svar 31.03.22. Sekretariatet vil vise til at i lov om kommunale helse- 
og omsorgstenester er det bestemt at Statsforvalter er klageinstans. Eit underutvalg vil bare 
kunne innvilge og dersom det avslår vil saka måtte gå til klageinstans. Dette vil dermed 
forlenge sakshandsamingstida. Vidare er det i lovverk satt sperrer knytt til teieplikt og 
personopplysningar til å opprette eit slikt type fagkominasjon  som det gjort framlegg om. 
Dette er det andre som kan meir om enn sekretariatet. Alternative klageinstansar som er 
oppretta er Pasientombod- og/eller Sivilombodfunksjonen der enkeltpersonar kan kontakte dei 
dersom dei meiner det er gjort urett.  

Kontroll- og kvalitetsutvalet må vurdere kva tilnærming utvalet vil ha vidare. Generell skisse 
om henvendingar vil  kunne komme til nytte. Kontrollutvalet er gitt sin oppgåver  i § 23-2  om 
er knytte opp mot regnskapsrevisjon og forvaltningsrevisjon. Kommunestyret  har det øverste 
ansvaret  for å kontrollere kommunen sin verksemd. 

Sekretariatet vil vise til at i framlegg til «Veileder  for håndtering av henvendelser til 
kontrollutvalget» er det mellom anna tatt inn følgjande: 

Henvendelser kan medføre mye støy og uklarhet rundt hvilken rolle kontrollutvalget kan 
og skal ha i en konkret sak.  
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Fallgruvene kan være mange dersom kontrollutvalget involverer seg i en sak som 
egentlig ikke egner seg for kontrollutvalget og de verktøyene kontrollutvalget disponerer. 
Det er fare for at oppfølging av henvendelser fortrenger risikoområder der behovet for 
kontroll er større.  
 
Kontrollutvalget må også være forberedt på at det er sannsynlig at de ikke vil klare å 
møte forventningene til den som har kommet med henvendelsen. 
 

Kontrollutvalet sine handlingsalternativ er: 
  

a. Kontrollutvalget vurderer at dette ikkje er ei sak som kontrollutvalet vil følgje opp og 
tar henvendinga til orientering. Saken vert avslutta.  

b. Kontrollutvalet vedtar å følgje opp henvendinga ved å be om meir informasjon til neste 
møte.  

c. Kontrollutvalget vedtar å følge opp henvendinga med ein kontrollhandling  ved å nytte 
revisor. 

 
Sekretariatet er klar på at i denne saka må det bli å innstiller på alternativ a. 
 
 
Aksdal, 03.05.22 
  
 
Toril Hallsjø (sign.) 
Utvalssekretær 
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Sveio kontroll- og kvalitetsutval–Statusoversikt jan. 2022 

Saker frå bestilling til behandling i kontrollutvalet 

Tema Bestilling Tidsbruk Status Ferdig  Merknader 
Forvaltningsrevisjon 
«Planarbeid» 

31.01.22, 
sak 4/22 

 
200 timar  

Til 
bestilling 

Hausten  
2022 ???? 

Rogaland 
Revisjon IKS 

      
Orientering –  IT-avd. 
personvern 

27.09.21, 
sak 20/21 

 09.05.22, 
sak 9/22 

 Eilerås og 
Storli 

Orientering –  Aktia AS 27.09.21, 
sak 20/21 

 Juni el. 
sept. 

  

 

Saker under politisk handsaming eller til oppfølging i utvalet 

 
Forvaltningsrevisjon/ 
eigarskapskontroll 

 
Bestilt 

Hand-
saming i 
KU 

Hand-
saming i 
KST 

Planlagt 
oppfølging 

 
Merknader 

Prosjekt «Tilpassa 
opplæring og spesial- 
undervisning» 

15.02.21, 
sak  3/21 

27.09.21, 
sak 15/21   

01.11.21, 
sak 83/21 

Hausten 
2022 

9 månaders 
frist  
Deloitte AS 

Avslutta prosjekt/orienteringar  

 
Tema 

 
Bestilt 

Behandla 
i KU 

Behandla  
i KST 

Fylgt opp 
av KST 

 
Merknader 

Orientering – Hgl 
Brann og Redning IKS 

27.09.21, 
sak 20/21 

31.01.22, 
sak 2/22 

  Brannsjef  
Dag Botnen 

Forum for oppvekst i 
Sunnhordland (FOS) 

04.05.20, 
sak  9/20 

03.05.21, 
sak 9/21  

14.06.21, 
sak 42/21 

13.12.21, 
sak 108/21 

Fellesprosjekt 
KPMG AS 

Orientering – rektor 
Sveio b/u skule 

14.02.20, 
sak 2/20 

22.11.21, 
sak 23721 

  Lene Lier 

Orientering - 
personalleiar 

14.02.20, 
sak 2/20 

03.05.21, 
sak 8/21 

  Monica Hovda 
Madsen 

Orientering HTV og 
HVO  

14.02.20 
sak 2/20  

15.02.21, 
sak 2/21  

  Bua og  
Askeland 
Dahle 

Rapport 
«Barneverntenesta» 

22.01.19, 
sak 3/19 

24.09.19, 
sak19/19 

11.11.19, 
sak 61/19 

07.12.20, 
sak 135/20 

Deloitte As 

Plan for forvaltnings-
revisjon 2020 – 2024  
med analyse 

25.11.19, 
sak 28/19 

14.09.20, 
sak 22/20 

07.12.20, 
sak114/20 

Ny plan i 
2024 

Deloitte As 

Plan for eigarskaps-
kontroll 2020 – 2024  
 

25.11.19, 
sak 28/19 

14.09.20, 
sak 23/20 

07.12.20, 
sak 113/20 

Ny plan i 
2024 

Deloitte As 
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Sveio kommune 

 

 

Møteprotokoll – Kommunestyret 

Særutskrift – Sak 019/22 
 

Utval: Kommunestyret 

Møtestad: Kommunestyresalen 

Dato: 21.02.2022 

Tid: Kl. 17:00 

 

 

Følgande medlemmer møtte: Parti 

Linn Therese Erve AP 

Asle Georg Halleraker AP 

Håkon Johnsen Skimmeland AP 

Ingrid Pedersen Furdal AP 

Torgeir Tveit Katla AP 

Rune Teikari FRP 

Ruth Grethe Østebøvik Eriksen FRP 

Svein Mathias Lie FRP 

John Kristian Økland H 

Lars Einar Hollund H 

Anne Vierdal KRF 

Jarle Jacobsen KRF 

Arne Valen SP 

Dagfinn Fagerland Bjørge SP 

Monica Vandaskog Valen SP 

Ole Velde SP 

Ole Johan Sveen UAH 

Stian Nygård UAH 

 

Forfall: Parti Vara:   

John Anders Semb AP Valborg Marie Sinnes 

Maren Kristine Lye Bårdsen AP Olav Bergmål 

Gustav Eidsvåg FRP Belinda Teikari 

Mikal Møller Hovda H Carl Enoksen 

Ole-Ørjan Hov MDG Leif Sverre Haga 

Andreas Sirevaag SP Vidar Høyland      

Kristina Våge Ballard SV Eli Neeraas Vihovde 

 

Andre som møtte: 

Helge Matre (ELR) 

Tuva Økland (UR) 
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 Endring av sakslista:  

 Sak 009/22 blei behandla før sak 008/21.  

  

 Endring i tal på medlemmer til stades:  

 Ingen.   

  

 Til å skriva under møteboka blei valde:  Parti 

 Jarle Jacobsen   KRF 

 Svein M. Lie  FRP 

  

 Til stades frå administrasjonen:  Tittel 

 Jostein Førre  Rådmann 

 Bjarte Stølås Storli  Politisk sekretær 

    

 Underskrifter:  Sign.: 

 Linn Therese Erve   
 

 Jarle Jacobsen   
 

 Svein Mathias Lie  
 

 

 Bjarte Stølås Storli  
 

 

 
 

 

Sakliste 
Sak nr. Sakstittel  

004/22 Godkjenning av innkalling og protokoll  

005/22 Referat og meldingar  

006/22 Orienteringar  

007/22 Budsjettprosessen 2022, budsjett 2023  

008/22 Anbodstekniske avklaringar vedrørande badeanlegg i Sveio  

009/22 Driftsløysingar – Nytt badeanlegg i Sveio kommune  

010/22 Eigarstrategi for Ryvarden kulturfyr  

011/22 Gebyrregulativ innanfor sjølvkostområda byggesak, oppmåling og plan  

012/22 Haugaland brann og redning IKS – Endring av selskapsavtale  

013/22 Haugaland brann og redning IKS – Særskilt klageorgan  

014/22 Krisesenter Vest IKS – Endring av selskapsavtale  

015/22 Krisesenter Vest IKS – Nytt bygg  

016/22 Planlegging av barnehage på gnr. 40, bnr. 59  

017/22 Årsmelding 2020–2021 – Mobbeombodet i Vestland  

018/22 Nyval – Forliksrådet  

019/22 Nyval – Kontroll- og kvalitetsutvalet  

020/22 Kontroll- og kvalitetsutvalet – Årsmelding 2021  

021/22 Interpellasjon – Domstolreforma  

022/22 Interpellasjon – Ekstraordinært utbytte frå Haugaland kraft  
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019/22 Nyval – Kontroll- og kvalitetsutvalet 
 

Ordføraren sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Sveio kommunestyre innvilgar noverande leiar av Sveio kontroll- og kvalitetsutval sin 
søknad om å fråtre vervet som leiar og å fråtre vervet som medlem av kontroll- og 
kvalitetsutvalet.  

2. Sveio kommunestyre gjer følgande val til nytt kontroll- og kvalitetsutval for perioden 
2019–2023: 

Medlemmer: 
 

· Arne Valen – Nestleiar 
· Solfrid Aasen 
· Gustav Eidsvåg 
· Marit Elise Lier  
· ... 

Som leiar blir vald: ... 
 
Vararepresentantar:  
 

1. Per Sigurd Wathne 
2. Bjørn Gerhard Huseby 
3. Hege Hobberstad Vigre 
4. Randi Skimmeland 
5. Andreas Bårtvedt 

 

07.02.2022 Valutvalet 

 

Behandling 

 

Framlegg frå Monica V. Valen (Sp): 
 
Nytt fast medlem: Per Sigurd Wathne 
 
Framlegg frå Rune Teikari (FrP):  
 

· Ny leiar: Arne Valen 
· Ny nestleiar: Per Sigurd Wathne 

 
Valutvalet såg det ikkje som nødvendig å velja nytt varamedlem. 
 
Røysting:  
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak, pkt. 1, blei samrøystes vedtatt. Både framlegga til Valen (Sp) og 
Teikari (FrP) blei samrøystes vedtatte. Innstilling til nytt, samla kontroll- og kvalitetsutval blei òg 
samrøystes vedtatt.  
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VUT - 003/22 Vedtak: 

 

Valutvalet si tilråding til kommunestyret: 
 

1. Sveio kommunestyre innvilgar noverande leiar av Sveio kontroll- og kvalitetsutval sin 
søknad om å fråtre vervet som leiar og å fråtre vervet som medlem av kontroll- og 
kvalitetsutvalet.  

2. Sveio kommunestyre gjer følgande val til nytt kontroll- og kvalitetsutval for perioden 
2019–2023: 

Medlemmer: 
 

· Arne Valen – Leiar 
· Per Sigurd Wathne – Nestleiar 
· Solfrid Aasen 
· Gustav Eidsvåg 
· Marit Elise Lier 

 
Vararepresentantar:  
 

1. Bjørn Gerhard Huseby 
2. Hege Hobberstad Vigre 
3. Randi Skimmeland 
4. Andreas Bårtvedt 

 

21.02.2022 Kommunestyret 

 

Behandling 

 

Fleire tok ordet i saka.  
 
Framlegg frå Monica V. Valen (Sp) til varamedlemmer:  
 

1. Andreas Bårtvedt 
2. Bjørn Gerhard Huseby 
3. Hege Hobberstad Vigre 
4. Randi Skimmeland 
5. Olav Østebø Olsen 

 
Røysting: 
  
Det blei først røysta over valutvalet sitt tilråding pkt. 1, samt framlegg til faste representantar og 
ny leiar. Dette blei samrøystes vedtatt.  
 
Deretter blei det røysta over Valen (Sp) sitt framlegg til vararepresentantar. Dette blei samrøystes 
vedtatt. 
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KOM - 019/22 Vedtak: 

 

1. Sveio kommunestyre innvilgar noverande leiar av Sveio kontroll- og kvalitetsutval sin 
søknad om å fråtre vervet som leiar og å fråtre vervet som medlem av kontroll- og 
kvalitetsutvalet.  

2. Sveio kommunestyre gjer følgande val til nytt kontroll- og kvalitetsutval for perioden 2019–
2023: 
 

Medlemmer: 
 

· Arne Valen – Leiar 
· Per Sigurd Wathne – Nestleiar 
· Solfrid Aasen 
· Gustav Eidsvåg 
· Marit Elise Lier 

 
Vararepresentantar:  
 

1. Andreas Bårtvedt 
2. Bjørn Gerhard Huseby 
3. Hege Hobberstad Vigre 
4. Randi Skimmeland 
5. Olav Østebø Olsen 
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Regionrådet for kommunane Austevoll, Bømlo, Etne, Fitjar, Kvinnherad, Stord, Sveio og Tysnes 
A Postboks 444, 5403 Stord  |  T 41 21 70 24 |  Orgnr. 971 492 910  |E firmapost@samarbeidsraadet-sunnhordland.no  |  W samarbeidsraadet-sunnhordland.no 

 

 
REFERAT FRÅ REPRESENTANTSKAPSMØTE I SAMARBEIDSRÅDET FOR SUNNHORDLAND IKS 
FREDAG 8. APRIL 2022 KL. 10.15 – 14.00 PÅ BEKKJARVIK GJESTGIVERI, AUSTEVOLL 
 
 
Desse møtte: 
Austevoll: 
Edvard Johannes Stangeland 
Joon Raymond Haugland 
Håvard Endre Waage 
 
Bømlo: 
Lars Kåre Katla 
Anne Torhild Johannessen 
 
Etne: 
Siri Klokkerstuen 
Lars Olav Bergsvåg 
 
Fitjar: 
Bård Inge Sørfonn 
Jo Kjetil Strand 
 
Kvinnherad: 
Synnøve Solbakken 
Silvia Tofte 
 
Stord: 
Katrin Ankervold 
Sigbjørn Framnes 
 
Sveio: 
Ruth Eriksen 
Asle Halleraker 
Arne Valen 
 
Tysnes: 
Ingrid Tysnes Stue 
Magne Storesætre 
 
 
Frå Samarbeidsrådet møtte: 
Ordførar Morten Storebø, Austevoll kommune 
Ordførar Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim, Etne kommune 
Kommunedirektør Gjermund Hagesæter, Fitjar kommune 
Ordførar Gaute Epland, Stord kommune 
Ordførar Linn Therese Erve, Sveio kommune 
Ordførar Kåre Martin Kleppe, Tysnes kommune 
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Frå administrasjonen: 
Tora Haslum Myklebust 
Anne Almås Tranøy 
 
 
Forfall: 
Torunn Laurhammer, Bømlo kommune – Kenneth Lyng Karlsen, Etne kommune – Grete Marit V. 
Maraas, Fitjar kommune – Gaute Lund, Kvinnherad kommune - Torbjørn Brosvik, Stord kommune – 
Ole Christian Kjerrgård, Tysnes kommune 
   
           
Orienteringar:  
Prosjektet Rein Hardangerfjord blei presentert ved Kenneth Bruvik, og prosjektet Bu i Sunnhordland 
blei presentert ved Tora Haslum Myklebust.  
 
 
Då vert føre: 
Sak 01/22 Opning av møte. Godkjenning av innkalling og sakliste 
Sak 02/22 Val av 

- Referent 

- Møteleiar 

- To representantar til underskriving av protokoll 

Sak 03/22 Godkjenning av årsmelding 2021 
Sak 04/22 Godkjenning av rekneskap 2021 
Sak 05/22 Godkjenning av økonomiplan 2022-2025 
Sak 06/22 Godkjenning av strategisk plan 2022-2025 
Sak 07/22 Godkjenning av handlingsplan 2022 
Sak 08/22 Godkjenning av revisor 
Sak 09/22  Ymse   
 
 
 
  
 
 
 
Sunnhordland, 8. april 2022 
 
 
 
 
Joon Raymond Haugland  Ruth Ø. Eriksen   Håvard Endre Waage   
Nestleiar - representantskapet  Sveio kommune  Austevoll kommune 
Sign. elektronisk   Sign. elektronisk  Sign. elektronisk 
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REFERAT FRÅ REPRESENTANTSKAPSMØTE I SAMARBEIDSRÅDET FOR SUNNHORDLAND IKS 

fredag 8. april d.å. kl. 10.15 – 14.00 på Bekkjarvik Gjestgiveri, Austevoll 
 
 
 
Sak 01/22 Opning av møte – godkjenning av innkalling og sakliste 

Nestleiar for representantskapet Joon Raymond Haugland opna møte. 
 
 
  VEDTAK: 
  Innkalling og sakliste vart samrøystes godkjent 
 
 
Sak 02/22 Val av 

• Referent 

• Møteleiar 

• To representantar til underskriving av protokoll  

   
  Det vart i møte sett fram forslag om følgjande: 
  Referent: Tora Haslum Myklebust 
  Møteleiar: Joon Raymond Haugland, Austevoll kommune 

 To representantar til underskriving av protokoll: Ruth Ø. Eriksen, Sveio kommune 
og Håvard Endre Waage, Austevoll kommune 

 
 
  VEDTAK: 
  Samrøystes vedtak  
 
 
Sak 03/22  Godkjenning av årsmelding 2021 
 
  Styret sitt framlegg til vedtak: 
  Representantskapet godkjenner årsmelding for 2021. 
 
 
  VEDTAK: 
  Samrøystes vedtak 
 
 
Sak 04/22  Godkjenning av rekneskap 2021 
 
  Styret sitt framlegg til vedtak: 

1. Representantskapet godkjenner rekneskapen for 2021.  

2. Overskot på kr. 205 192,- vert overført annan eigenkapital etter følgjande 

fordeling:   

▪ Kr. 13 262,- til eigenkapital Samarbeidsrådet 

▪ Kr. 191 920,- til eigenkapital Visit Sunnhordland    
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VEDTAK: 
Samrøystes vedtak 

 
 
Sak 05/22  Godkjenning av økonomiplan 2022-2025 
 

Styret sitt framlegg til vedtak: 
Representantskapet godkjenner økonomiplan for 2022-2025.  

 
 

VEDTAK: 
Samrøystes vedtak 
 
 

Sak 06/22  Godkjenning av Strategisk plan 2022-2025 
 
  Styret sitt framlegg til vedtak: 
  Representantskapet godkjenner Strategisk plan for 2022-2025. 
 
 
  VEDTAK: 
  Samrøystes vedtak 
 
 
Sak 07/22  Godkjenning av handlingsplan 2022 
 
  På møte: 
  Punkt 1.1 Samferdsel 

 Det kom innspel på møte om at Sunnfast må inn som eige punkt i handlingsplan for 
2023. 
 

  Punkt 3. Næringsutvikling: 
 Det kom innspel om at landbruk må takast med som eige punkt i handlingsplan for 
2023. 

   
  Punkt 4.1. Teknisk fagskule/ingeniør utdanning i regionen: 

 Det kom innspel om å ta inn eit ekstra kulepunkt under punkt 4.1. i handlingsplan 
2022 som følgjer  
 

• Utvikle tettare samarbeid med Fagskulen Vestland. 

  Styret sitt framlegg til vedtak: 
  Representantskapet godkjenner handlingsplan for 2022.  
 
 
  VEDTAK: 
  Samrøystes vedtak med dei endringane som vart lagt fram i møtet. 
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Sak 08/22  Val av revisor 
 

Styret sitt framlegg til vedtak: 
Representantskapet vedtek at RSM Norge AS held fram som revisor for 
Samarbeidsrådet for Sunnhordland IKS for 2022. 
 
 

  VEDTAK: 
  Samrøystes vedtak 
 
 
Sak 09/22 Ymse 

Følgjande innspel kom frå representantskapet på møtet: 
 

Representantskapet ber administrasjon kontakte fylket for å bedra 
samarbeidet opp mot kommunar for viktige samferdselsprosjekt i 
Sunnhordland. 

 
 
  VEDTAK: 
  Samrøystes vedtak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sunnhordland, 8. april 2022 
 
 
 

Joon Raymond Haugland  Ruth Ø. Eriksen  Håvard Endre Waage   
Nestleiar - representantskapet  Sveio kommune  Austevoll kommune  
Sign. elektronisk   Sign. elektronisk  Sign. elektronisk 
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Haugaland brann  

og redning iks 
 

 

Møteinnkalling 
 for  

representantskapet for Haugaland brann og redning iks 

 

 

Møtested: Diktervegen 8, Haugesund 

Møtedato: 22.04.2022 

Tid: 0900-1200 
   
Ved forfall skal varamedlem møte. Hvis ikke medlem eller varamedlemmet kan møte skal dette 
meldes brannsjef.   
 

 

SAKSLISTE 
 

Sak nr Tittel Saksbehandling 

22/006 Godkjenning av innkalling og saksliste Vedtak 

22/007 Godkjenning av protokoll – representantskapsmøte 12.11.2022 Vedtak 

22/008 Godkjenning av protokoll – representantskapsmøte 28.02.2022 Vedtak 

22/009 Godkjenning av protokoll – representantskapsmøte 29.03.2022 Vedtak 

22/010 Regnskap 2021 Vedtak 

22/011 Årsmelding 2021 Vedtak 

22/012 Hovedbrannstasjon - oppfølging Vedtak 

22/013 Pålegg fra Arbeidstilsynet for brannstasjoner Vedtak 

22/014 Arbeidsmiljø HBR - oppfølging Orientering 

 
 

 

 
 
 
Sted: Haugesund 
Dato: 29.03.2022 
 
 
 
 

Gerd Helen Bø   
representantskapsleder   

  Dag Botnen 
  brannsjef 
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Øvregaten 126 -N 5527 Haugesund Tlf: 52010810 e-post: post@h-vekst.no www.haugaland-vekst.no Org.nr. 987 637 013 mva REGIONENS MULIGHETSUTVIKLER 
 

 

 

Innkalling  

REPRESENTANTSKAPET HAUGALAND VEKST  1/22 
 

DATO: fredag 29. april 2022 

TID: kl. 08-09 

STED: Teams 

SAKSLISTE 
Sak 01/22:   Valg av møteleder 

Sak 02/22:   Godkjennelse av innkalling og dagsorden 

Sak 03/22:   Behandling av årsregnskap 2021 

Forslag til vedtak: Representantskapet for Haugaland 
Vekst vedtar årsregnskapet med noter for 2021.  

Sak 04/22    Fastsetting av styrehonorar 

Forslag til vedtak: Det utbetales kr. 25 000 til styreleder 
og kr. 15 000 til hvert av styremedlemmene for 2021. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Haugesund den 22. april 2022 
 
Vibeke Vikse Johnsen     Inger K. Haavik 
Styreleder       Konstituert daglig leder 
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Haugaland Kraft AS 

Generalforsamling for 2021 
 
 
 
Det innkalles herved til ordinær generalforsamling i Haugaland Kraft AS den 29. april 2022, kl. 10:00. 
Generalforsamlingen avholdes på Lille Maritim, Quality Hotel Maritim i Haugesund.  Til behandling 
foreligger følgende saker (jfr. vedtektenes § 8 og aksjelovens § 5-5): 
 
Dagsorden / saker: 

 Åpning av generalforsamlingen v/styrets leder 

 Opprette fortegnelse over fremmøtte aksjeeiere og fullmakter 

Sak  01.22 Godkjennelse av innkallingen og dagsorden 

Sak  02.22 Valg av møteleder 

Sak  03.22 Valg av personer til å undertegne protokollen 

Sak  04.22 Redegjørelse om årets drift v/konsernsjef. Olav Linga 

Sak  05.22 Godkjennelse av resultatregnskap og balanse for Haugaland Kraft AS og konsernet for 
2021, herunder anvendelse av årsoverskuddet og utdeling av utbytte 

Sak  06.22 Godkjennelse av revisors honorar 

Sak  07.22 Valg av styre 

Sak  08.22 Valg av valgkomité.  
Selskapet har per i dag ikke mottatt forslag til kandidater til valgkomitéen. Vi forventer at 
disse fremmes på generalforsamlingen. 
 

Sak  09.22 Fastsettelse av godtgjørelse til styrets og valgkomitéens medlemmer 
    
 
 
Vedlegg: - Årsrapport 2021 

- Valgkomitéens innstilling til nytt styre i Haugaland Kraft AS 
- Eiernes innstilling til valgkomité 
- Forslag til protokoll 

 
 
           

Haugesund, 1. april 2022 
 
 

Olav Linga 
Konsernsjef 
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Sveio kommune, Postboks 40, 5559 SVEIO   |   E-post: postmottak@sveio.kommune.no 
Telefon: 53748000   |   Organisasjonsnummer: 864967272 

 

  

 
 

  

Sveio kontroll- og kvalitetsutval     Dato: 28.03.2022 
   
 Dokumentnummer: 21/48-7 
 Dykkar referanse: – 
  

 

 
 

 
 

 
  

Oppretting av klagenemnd for søkarar til SOS 

Sveio eldreråd ønsker å vera med å legga tilhøva til rette slik at våre eldre skal kjenna seg trygge og verdsette.  

Eldrerådet har fått fleire bekymringsmeldingar frå eldre og pårørande som har fått avslag på søknad om plass 

på Sveio omsorgssenter (SOS), både når det gjeld fast plass og korttidsplass. Dette gjeld òg tildeling av 

leilegheit på Austbakken.  

Det er tenestekontoret i Sveio kommune som etter eiga vurdering tildeler plassar. Etter eit avslag har søkar 

rett til å klaga på avgjerda. Klagen går til behandling hos dei same som har fatta vedtak om avslag.  

Blir klagen ikkje tatt til følge etter ny vurdering av tenestekontoret, går klagen vidare til Statsforvaltaren i 

Vestland. Dette tar tid, og tida kjennest vond og lang for den som treng hjelp. Dei eldre, sjuke søkarane 

kjenner seg ofte hjelpelause i systemet.  

Derfor ønsker eldrerådet at kommunen opprettar ei uhilda klagenemnd for søkarar til SOS. Klagenemnda bør 

settast saman av medlemmer som har ulik kompetanse, for eksempel lege, sjukepleiar, sosionom, 

representant frå eldrerådet eller pårørandeforeininga og ein politikar. 

Dei som har fått avslag frå tenestekontoret kan då få avslaget behandla av den kommunale, uhilda 

klagenemnda, og mange vil forhåpentlegvis sleppa at saka går vidare til Statsforvaltaren. Det er Sveio 

kommune som kjenner dei eldre innbyggarane sine best, ikkje Statsforvaltaren i Vestland.  

Ei ordning med kommunal klagenemnd vil spara tid, og søkarane vil føla seg tryggare og respekterte.  

 

Med helsing 

John Gustav Eilerås 
leiar, Sveio eldreråd 
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Haugaland Kontrollutvalgssekretariat IKS – Postboks 57 – 5575 Aksdal – Tlf.: 52 75 73 50 
E-mail: post@kontrollutvalgene.no – Web: www.kontrollutvalgene.no 

 

 

Sveio Eldreråd  (via e-post eileraas5@hotmail.om) 
v/leiar J.G. Eilerås 
5559 SVEIO 
 
 
 
Dykkar ref. Dykkar dato Vår ref. Dato 
  28.03/22   /139/216/tha 31.03.22 

 
 
FØREBELS TILBAKEMELDING OM BREV TIL KONTROLL- OG KVALITETSUTVALET 
 
Kontrollutvalssekretariatet har på vegne av Sveio kontroll- og kvalitetsutval motteke 
henvendinga di som leiar av Sveio Eldreråd om oppretting av klagenemnd for søkarar til Sveio 
omsorgssenter. Alle henvendingar til kontrollutvalet vert journalførte som innkomen post med 
namn på avsendar. Henvendinga vil bli lagt fram for kontroll- og kvalitetsutvalet til vurdering. 
Om kontrollutvalet vel å gå nærare inn på det som henvendinga gjeld, vil utvalet ta standpunkt 
til i møtet den 09.05.22.  
 
Vi gjer deg merksam på at kontrollutvalet kun har plikt til å handsame dei saker som 
kommunestyret ber dei om, eller der det går fram av forskrift om revisjon i kommunar. Når det 
gjeld henvendingar frå andre enn kommunestyret eller revisjonen, må utvalet sjølve vurdere 
om utvalet vil prioritere å sjå nærare på det ei henvending tek opp.  
 
Kontrollutvalet sine oppgåver er omtalt i «Forskrift om kontrollutvalg og revisjon». Utvalet sine 
primæroppgåver er å sørgje for at kommunen har ein forsvarleg regnskapsrevisjon, at det blir 
gjennomført forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll, samt andre oppgåver på eit overordna 
nivå knyta til systemkontroll. 
På generelt grunnlag kan sekretariatet seie at det er utanfor kontrollutvalet sitt mandat og 
reglement å handsame henvendingar som gjeld klagesaker (enkeltvedtak), saker som er til 
behandling i rettsapparatet, usemje i politiske vedtak (overprøving av politiske 
prioriteringar/vedtak) eller varsel etter Arbeidsmiljøloven kap. 2a. Utvalet har heller ikkje mynde 
til å fatte vedtak som bind forvaltninga.  
 
Alle kommunar skal ha eit klageutval når det gjeld forvaltningsklagar, jf. § 28.2. ledd, og i Sveio 
kommune har kommunestyret vedteke at formannskapet er dette klageorganet. Det er ikkje 
noko i vegen for at kommunane kan opprette eige klageutval og/eller /klientutval, og som også 
handsamar saker etter særlov som underinstans. Dersom klagar ikkje får medhald vil då desse 
type saker måtte bli vidaresendt til statsforvaltar som er endelig klageinstans.  
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Haugaland Kontrollutvalgssekretariat IKS – Postboks 57 – 5575 Aksdal – Tlf.: 52 75 73 50 
E-mail: post@kontrollutvalgene.no – Web: www.kontrollutvalgene.no 

 

 

Til neste møte i Sveio kontroll- og kvalitetsutval den 09.05.22 kl. 17.00 vert henvendinga lagt 
med under referat- og orienteringssakene. Utvalet vil i møtet drøfte om saken ligg innafor deira 
mandat, og om den skal avvisast eller føljast opp. Administrasjonen vil før møtet bli kjent med 
henvendinga og kan bli bedt om å komme med sitt syn i saka. 

Du vil bli orientert om utfallet av saka når endeleg vedtak ligg føre. Sakskart og protokoll frå 
utvalet sine møte ligg på våre nettsider www.kontrollutvalgene.no. 

Med helsing 
 
Toril Hallsjø (sign.) 
Dagleg leiar 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopi: Sveio kommune v/postmottak 
 Utvalsleiar 
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FORUM FOR KONTROLL OG TILSYN 

Postboks 41 Sentrum, 0101 Oslo  /  +47 414 71 166  /  fkt@fkt.no  /  www.fkt.no 

 

 

 

 

   4. mars 2022 

Til alle våre medlemmer - ansatte i kontrollutvalg og sekretariat 

 

Her er nytt fra FKT: 

 

Fagkonferansen 8.- 9. juni  Lily Country Club  

Invitasjon ble sendt ut i første gang i januar med påminning i februar.  Nå er programmet 

(nesten) helt klart. Det kan lastes ned fra hjemmesiden, se også vedlagte PDF-fil. Påmelding 

fra hjemmesiden: 

 https://www.fkt.no/konferanser-og-seminar/fagkonferansen-8-9-juni-2022/ 

Vi håper på stor oppslutning fra våre medlemmer! 

 

Årsmøtet 8. juni 

Årsmøtet blir avholdt 8. juni i forbindelse med fagkonferansen, se over. Alle daglige ledere i 

sekretariat og kontrollutvalgsledere vi få en særsikt innkalling til årsmøtet i neste uke. Mer 

informasjon om årsmøtet finner du her:  

https://www.fkt.no/om-fkt/arsmote-2022/ 

 

Sekretariatskonferansen 22.- 23. mars Scandic Lillestrøm 

Det er fortsatt noen plasser igjen for etternølerne.  Påmelding fra hjemmesiden:  

https://www.fkt.no/konferanser-og-seminar/sekretariatskonferansen-16-17-mars-2022/ 

Til nå er det i underkant av 40 påmeldte. Programmet i PDF- format kan lastes ned fra 

hjemmesiden.  
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Veiledere 

Metodeveileder - risikovurdering og risikohåndtering i kontrollutvalgssekretariat, er resultatet 

etter et veiledersamarbeid mellom FKT og NKRF. Høringsprosessen pågår, og høringsfristen 

er satt til 2. mai.  Vi har også sendt ut en felles invitasjon til digitalt høringsmøte på Teams 7. 

april.  

 

FKT er også i ferd med å ferdigstille en veileder for håndtering av henvendelser til 

kontrollutvalget. Den vil bli sendt på høring til kontrollutvalg og sekretariat i slutten av mars. 

Veilederen vil også bli presentert på sekretariatskonferansen og fagkonferansen. 

 

Litt faglig påfyll 

Rapport viser at kontrollutvalgene har fått mer å gjøre 

Mens kontrollutvalgene i snitt behandlet rundt 20 saker i 2003, er dette tallet nå oppe i 38 

viser tall fra Kommunal- og distriktsdepartementets organisasjonsdatabase. 

Åpenhetsindeks for kommuner 

Transparency International Norge har kartlagt kommunenes praksis med å publisere 

informasjon på hjemmesidene. Tor Dølvik fra TI-Norge vil presentere funnene på 

sekretariatskonferansen. 

Er det lov til å delta på to møter (fjernmøter) i folkevalgte organer samtidig? 

I en tolkningsuttalelse skriver Kommunal- og distriktsdepartementet at dersom en folkevalgt 

har møteplikt i både fylkeskommunale og kommunale organer, må man søke om fritak fra ett 

av møtene. Dette gjelder også ved fjernmøter. 

 

  

93

https://www.fkt.no/fagtema/kontrollutvalg/rapport-viser-at-kontrollutvalgene-har-fatt-mer-a-gjore/
https://www.fkt.no/nyheter/apenhetsindeks-for-kommuner/
https://www.fkt.no/fagtema/kommunalrett/om-moteprinsippet-er-det-lov-til-a-delta-pa-to-moter-i-folkevalgte-organer-samtidig/


 

 

 

FORUM FOR KONTROLL OG TILSYN 
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Styret 

Styret hadde møte 1. februar. Du finner protokollen vedlagt og  på medlemssiden (krever 

pålogging).  Styrets møtekalender for våren 2022 ser slik ut: 21. mars, 26. april og 7. juni. 

 

Elektroniske nyhetsbrev fra FKT 

Personvernreglene krever at vi innhenter samtykke for å lagre lister med e-postadresser med 

det formålet å sende ut elektroniske nyhetsbrev.  Hvis du ikke allerede har gitt samtykke, og 

hvis du ønsker å motta elektroniske nyhetsbrev fra oss, kan du registrere deg her: 

https://app.easyquest.com/q/stoHaR 

 

Nye medlemmer 

Vi ønsker velkommen et nytt sekretariat; Åsjord Økonomi og Rettshjelp AS. 

 

 

Nyt våren etter hvert! 

Jeg håper vi sees på konferansene. 

 

Anne-Karin Femanger Pettersen 
Generalsekretær 
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Rapport viser at kontrollutvalgene har fått mer å gjøre 
Mens kontrollutvalgene i snitt behandlet rundt 20 saker i 2003, er dette tallet 
nå oppe i 38 viser tall fra Kommunal- og distriktsdepartementets 
organisasjonsdatabase. 

KDDs organisasjonsdatabase 

KMDs organisasjonsdatabase Sluttrapport 2021 presenterer funn fra Kommunal- og 
distriktsdepartementets database for kommunale organisasjonsdata 
(organisasjonsdatabasen) for 2020/2021.  

Datainnsamlingen har blitt gjennomført av ideas2evidence i samarbeid med forskere fra 
Universitetet i Bergen og NORCE på oppdrag fra departementet.  Datainnsamlingen til 
organisasjonsdatabasen har vært gjennomført sju ganger tidligere: I 1995, 1996, og 
deretter hvert fjerde år. 

Kommunale kontrollutvalg 

I figur 2.23 i rapporten framgår det hvor mange møter det ble gjennomført i 
kontrollutvalgene i landets kommuner i 2019/2020. Det vanligste er at kontrollutvalget 
møtes 5 ganger i året – dette gjelder for omtrent en tredjedel av kommunene. I en fjerdedel 
av kommunene møtes kontrollutvalget fire ganger i året. I kun tre kommuner møttes 
kontrollutvalget oftere enn 10 ganger. I gjennomsnitt møttes kontrollutvalgene rundt 6 
ganger i 2019/2020. 

Figur 2.24 viser antallet saker som ble behandlet i kontrollutvalget i fjor. Hovedinntrykket 
er at det er forholdsvis stor variasjon i aktiviteten i landets kontrollutvalg, i hvert fall målt 
gjennom antallet saker de behandler. Rundt en fjerdedel av kommunene har behandlet 
mellom 21 og 30 saker, og ytterligere en fjerdedel har behandlet mellom 31 og 40 saker. 
Mer enn én av ti kommuner behandlet mellom 51 og 60 saker. I snitt behandlet 
kontrollutvalgene 38 saker i løpet av fjoråret. Samtidig er det verdt å merke seg at tre 
kontrollutvalg behandlet over 100 saker og dermed trekker gjennomsnittet opp. 

Figur 2.25 viser hvordan gjennomsnittlig antall møter og saker behandlet i 
kontrollutvalgene, har utviklet seg over tid. Antall møter i kontrollutvalget har hatt en svak 
økning siden første gang spørsmålet ble stilt, fra et gjennomsnitt på 4,2 møter i 2003 til 5,5 
møter i 2020-undersøkelsen.  

For antallet saker er det en tydelig økning fra år til år. Mens kontrollutvalgene i snitt 
behandlet rundt 20 saker i 2003, er dette tallet nå oppe i 38. Gitt at antallet møter har 
ligget relativt stabilt i hele perioden, tyder dette på at kontrollutvalgene over tid har fått mer 
å gjøre i hvert enkelt møte. 

Haugaland Kontrollutvalgssekretariat IKS gjennomførte i 2005, som var det første driftsåret, 

42 møter og 136 saker. Antallet varierte fra 7 til 25 saker. I 2011 var antall møter steget til 51 

møter og 281 saker. I 2021 viser årsmeldingen for sekretariatet/selskapet at det var 

gjennomført 52 møter, hvorav 40 fysiske og 12 digitale møter og totalt 301 saker. Karmøy og 

Haugesund med 44 og 40 saker og de øvrige åtte utvalgene med et snitt på 26 saker. 
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Fylkeskommunale kontrollutvalg 

Figur 2.27 viser hvor mange møter som ble avholdt i fylkeskommunenes kontrollutvalg i 
2020. Antallet møter varierer mellom 5 og 10. Det vanligste er å ha avholdt 8 møter – 
dette gjelder fire av de ni fylkeskommunene som svarte på spørsmålet. Gjennomsnittlig 
antall møter i fylkeskommunenes kontrollutvalg er 7,7, et litt høyere gjennomsnitt enn for 
kommunene. 

I de fleste fylkeskommunene behandlet kontrollutvalget mellom 51 og 60 saker i 2020 (jf. 
figur 2.28). Kun én fylkeskommune hadde færre enn 50 saker. Én fylkeskommune hadde 
flere enn 70 saker. I gjennomsnitt har fylkeskommunenes kontrollutvalg behandlet 64 
saker i 2020. 

Rutiner for varsling 

I undersøkelsen er det stilt ett spørsmål som omhandler kommunens rutiner for oppfølging 
av varsling. Dette var nytt i 2016-undersøkelsen. 95 prosent av kommunene oppgir at de 
har innført slike rutiner. Dette er en liten økning fra undersøkelsen i 2016, da andelen lå 
på 90 prosent. 

 Kilde: Kommunal- og distriktsdepartementet 
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Nå skal det bli lettere å måle kommunens 
bærekraft 
Hvor bærekraftig er din kommune? Det kan måles på mange måter. Et nytt system - 
taksonomi - skal hjelpe kommunene å måle det som er viktig for dem.          

KOMMUNAL RAPPORT PUBLISERT 10.03.2022  MARTE DANBOLT 
 

I samarbeid med Statistisk sentralbyrå har KS utviklet en klassifiseringssystem for 
måling av bærekraft. Hensikten er å gjøre det enklere for kommuner, 
fylkeskommuner og andre å måle egen innsats i arbeidet med FNs bærekraftsmål.  

Dette systemet – eller taksonomien – lanseres i Oslo Konserthus torsdag. Lanseringen 
kan også strømmes via KS' sin nettside. 

– Taksonomien vil hjelpe kommunene til raskt å få oversikt over de ulike 
måleverktøyene. Det gjør det enklere å velge ut det som er mest hensiktsmessig for 
dem, ut fra kommunens strategiske mål, sier prosjektleder Geir Graff til Kommunal 
Rapport. 

Legger vekt på ulike mål 
Han er ansatt i Asker kommune, men innleid av KS på deltid for å lede KS' 
taksonomiprosjekt. Det er finansiert med FOU-midler fra KS og utviklet i samarbeid 
med SSB, som har utarbeidet både en norsk og internasjonal utgave av taksonomien.  

– At taksonomien er publisert i en SSB-rapport gjør at den har høy tillit i 
internasjonale statistikkmiljøer i EU, OECD og FN, sier Graff. 

Han forteller at de for tiden arbeider med å klassifisere seks ulike indikatorsett 
(måleverktøy) for måling av bærekraft, i henhold til taksonomien.  

FNs 17 bærekraftsmål er verdens felles arbeidsplan for å utrydde fattigdom, 
bekjempe ulikhet og stoppe klimaendringene innen 2030. De ulike indikatorsettene 
legger ulik vekt på de ulike målene. Taksonomien skal hjelpe kommunene å velge det 
måleverktøyet som måler det som er viktig for dem.  

– For eksempel kan en liten vestlandskommune med mye havbruk, være mer 
interessert i et indikatorsett som legger stor vekt på livet i havet (bærekraftsmål 14) 
enn en innlandskommune på Østlandet, sier Graff. 
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Trenger strengere kriterier 
Ett av de seks indikatorsettene er måleverktøyet United for smart and sustainable 
cities (U4SSC), som er utviklet av FN. Alle kommuner i Møre og Romsdal, samt Asker, 
Bærum, Trondheim og Stavanger er blant de norske kommunene som har målt sin 
bærekraft med dette verktøyet, ifølge Graff. 

Asker har blant annet brukt denne målingen til å velge ut prioriterte satsingsområder 
i sitt bærekraftsprogram: Sosial ulikhet, transport og mobilitet, forbruk og 
ressursforvaltning, samt digitalisering og smart samfunnsutvikling. 

Selv om målingen avdekket et forbedringspotensial, var de fleste resultatene 
«grønne» – altså godkjente. 

– Etter denne standarden vil de fleste norske kommuner skåre bra, fordi vi er et rikt 
land med god infrastruktur og et godt helsevesen, som tar godt vare på innbyggerne. 
Vi kan kanskje ha større nytte av å måle oss etter strengere kriterier, mener Graff. 

Graff forteller at taksonomien fortløpende skal brukes til å klassifisere nye 
indikatorsett, som blir utarbeidet i EU, OECD og FN. Dette arbeidet utføres av NTNU-
studenter ved FN-senteret for bærekraftig samfunnsutvikling i Trondheim kommune. 

EU-kriterier for finanssektoren 
Som omtalt i Kommunal Rapport nylig, har EU utarbeidet et klassifiseringssystem for 
å vurdere hvor bærekraftig en økonomisk aktivitet er. Dette systemet – kalt EUs 
taksonomi – er en del av EUs grønne giv, som skal gjøre EU klimanøytralt innen 2050. 
Målet er å styre kapital mot prosjekter som faktisk fortjener merkelappen 
«bærekraftig». 

– Taksonomien vil en gang for alle definere hva som er en bærekraftig investering. 
Det blir den nye gullstandarden, sa rådgiver for klima og grønn finans Venil 
Sælebakke i Kommunalbanken (KBN) til Kommunal Rapport 2. mars. 

Denne taksonomien skal implementeres i Norge gjennom lov om bærekraftig finans.  

- Hva det i praksis vil bety, vet vi ikke ennå. Det blir ikke forbudt å investere i ikke-
bærekraftige prosjekter. Men taksonomien staker ut kursen framover. Alle 
finansinstitusjoner må ta dette seriøst, sa Sælebakke. 

Stortinget skal vedta bærekraftsplan  
EU-taksonomien for bærekraftig økonomisk aktivitet tar utgangspunkt i seks 
miljømål. De dreier seg om å begrense klimaendringene, klimatilpasning, 
sirkulærøkonomi, forurensning, biologisk mangfold og beskyttelse av vann- og 
havressurser.  
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Disse knytter seg til de av FNs bærekraftsmål, som handler om å beskytte det fysiske 
miljøet. 

Solberg-regjeringen la i juni i fjor fram Norges handlingsplan for å nå 
bærekraftsmålene innen 2030, i form av en stortingsmelding. Denne er nå til 
behandling på Stortinget. Kommunal- og forvaltningskomitéen skal avgi sin 
innstilling innen 29. mars.   

Ett av forslagene til tiltak i handlingsplanen er å «samarbeide med kommunesektoren 
om å videreutvikle nasjonale målepunkter som kan brukes av kommuner og 
fylkeskommuner til å styrke beslutningsgrunnlaget for politiske vedtak lokalt og 
regionalt». 

 

*** 
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